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Ob dnevu 
republike 

Spet Je pred nami praz
nik. Nas največji praznik. 
Dan ustanovitve nove Ju
goslavije. Šestindvajset 
let Je preteklo od tistega 
zgodovinskega dne. ko so 
delegati Avnoja na II. 
zasedanju v Jajcu v Ime
nu vseh narodov In vseh 
ljudi Jugoslavije glasovali 
za novo združeno Jugo
slavijo pod vodstvom le
gendarnega partizanskega 
komandant.! — Tita. 

Ta veliki trenutek Je 
odseval v srcih naših lju
di v nadaljevanju osvo
bodilnega boja, v povojni 
obnovi in izgradnji domo
vine, ta trenutek Imamo 
pred očmi danes, ko gra
dimo socialistične druž
bene odnose. 

V vseh obdobjih naše
ga razvoja smo se sreča-
vall z "sp. iii pa tudi s te
žavami, vendar smo jih 
vedno z združenimi moč
mi In medsebojno pomoč
jo uspeli premagati. Rav
no samoupravni odnosi, 
ki Jih v tem trenutku po

spešeno oblikujemo, bodo 
najboljša podlaga za naš 
hitrejši bodoči razvoj. 
Ideja, oblikovana v meste
cu na Plivi, ne Išče svoje 
potrditve v simpozijih, re-
fc-atih in drugih razpra
vah, pač pa Ima v..e glob
lji odraz v stvarni enot
nosti In solidarnosti na
gih narodov. Tudi Banja 
luka — n.i• •<> ob Vrbasu, 
ki ga je doletela težke ne
sreča, je znova potrdila, 
da smo lahko samo enot
ni in združeni v SFRJ kos 
kakr.Vnemu koli sovražni
ku. V težkih trenutkih 
najbolj prideta do izraza 
moj in enotnost naše so
cialistične skupnosti. Je 
dejal nedavno predsednik 
Tito. 

Ponosni smo, da smo 
državljani države, ki sto
ji na čelu prizadevanj za 
miroljubno aktivno sode
lovanje med narodi ln dr
žavami z vseh kontinen
tov, na čelu boja za mir 
tn blaginjo v svetu. 

Pomagajmo 
Banjaluki! 

Kakor po skopski katastro
fi, kakor po drugih elemen
tarnih nesrečah, ki so nas 
zadele v zadnjem desetletju, 
smo se spet dobili skupaj pri 
velikem dejanju — da reši
mo, kar se rešili da od lepe
ga mesta In da pomagamo 
bratski Banjaluki ublažiti bo
lečine, ki jih je prizadejal 
potres. 

Naša skupna pomoč Je se 
toliko bolj potrebna, ker se 
bliža zima, no. tisoče prebi
valcev pa Je brez strehe, 
otroci brez šol. bolnik) brez 
bolnišnice. 

Občinska vodstva družbeno
političnih organizacij In štab 
za pomoč prizadetim v Ba
njaluki so takoj po nesreči 
pozval) vse občane in delov
ne kolektive, da prispevajo 
svoj delež pomoči nesrečne
mu mestu. Sprejet je bil 

predlog, da bi vsak zaposlen 
občan prispeval vsaj I odsto
tek od svojih enomesečnih 
osebnih dohodkov. Poleg te
ga pa so začele po krajevnih 
skupnostih z o-ganlzirano 
akcijo zbiranja pomoči tudi 
!.!.>!-\ne organizacije SZDI. 
in Rdečega križa. 

Prvi podatki kažejo, da v 
tej humani akciji za pomoč 
••človeku ne bomo med zad
njimi. Nekateri kolektivi so 
se odlomili pokloniti Banja
luki enodnevni zaslužek. Z 
zbiranjem pomoči moramo 
nadaljevati kot smo začeli. 
Ne smemo mirovati niti od
nehat), dokler ne bomo za
celiti te hude rane. 

Občani kamniške občine, 
priskočimo na pomoč ranje
nemu mestu ob Vrbasul 
OBČINSKA KONFERENCA 

SZDL KAMNIK 

Obisk predsednika republiške skupščine 

Sergej Kraigher v Kamn iku 
Na povabilo občinske skup

ščine In občinske konferen
ce SZDL je predsednik re
publiške skupščine 24. okto
bra obiskal našo občino. S 
predsednikom občinske skup
ščine in predstavniki družbe
nopolitičnih organizacij se Je 
pogovarjal o problemih in 
razvoju naše komune. Obi
skal Je delovne kolektive Ti 
tan In Stol. Udeležil se Je 
sestanka sekcije za kmetij
stvo ln vas pri občinski kon
ferenci, ki je razpravljala o 
gospodarjenju z gozdovi. (O 
tem obširneje poročamo v 
posebnem prispevku. 

Predstavniki občine so tov. 
Kraigherja seznanili z gospo
darskim In družbenim polo
žajem kamniške občine. Pri 
tem so posebno poudarili na
gel razvoj komunalnega si
stema In zavesti občanov, da 
sami odločajo o razvoju ob
čine, delovnih organizad f In 
kra'evnlh skunnostl. Pred
sednik republiške skupščine 
se Je posebej zanimal za 
vprašanja, ki Jih v občini 
rešujemo s krajevnim samo
prispevkom (šole, Tuhinjska 
cesta, programi krajevnih 
skupnosti) In za nnlnžaj po 
prenosu gospodar'en'a z že-
Ijín'Sko pror;o Ljub'lan«— 
Kp-nrl ' i na delovne kolektive 
naši In rtotn*alske ohíln». 
' •< .. Je, da je to doTtaz. 
da Je možno vrsto proble
mov rešiti na samoupravni 
način. 

V obeh delovnih kolektivih. 
Titanu In Stolu, se Je nred-
sednik Kraigher najboll za
nimal, kako nnmeravr'i v 
prihodnje urcd !tl srm-r-'rirnv-
no organizacijo, da bi imeli 

delavci večje možnosti za od
ločanje kot doslej. S pojasni
li predstavnikov obeh podje
tij ni bil povsem zadovoljen, 
ker meni. da Je treba ustav
ne amandmaje uresničevati v 
smer) nadaljnjega vključeva
nja delavcev v samoupravno 
odločanje. Dosedanje razpra
ve v večini kolektivov pa te
ko le okrog komisij, ki bi 
nadomestile bivši upravni od
bor. Nihče pa ne razmišlja 
dovolj, kako zagotoviti izva
janje zakona o dohodku z 
obračunavanjem dohodka po 

delovnih enotah ln kako činv 
bolje Izoblikovati samouprav
no organizacijo v teh enotah 
do delovnega mesta. To bo 
morala biti ena najpomemb
nejših nalog vodstev podje
tij, družbenopolitičnih orga
nizacij In drugih dejavnikov 
pri izpolnjevanju statutov 
delovnih organizacij. 

Zelo pozitivno pa je pred
sednik ocenil razvojne načrta 
obeh kolektivov, ki odražajo 
željo po hitrejši moderniza
ciji In razširitvi proizvodnje. 

S. 

Srečanje v Sekir i 
Konec septembra so se v Sekiri ob Vrbskem jezeru 

srečali predstavniki naših obmejnih občin z Avstrijo s pred
stavniki zveze slovenskih organizacij na Koroikem, ki sta 
jih vodila predsednik zveze dr. Franci Zwiter in predsednik 
zveze k l.ii partizanov Kari Prušnik-Gašper. Na srečanju 
so iz naše občine sodelovali predsednik občinske skupščine 
V. Gobec, sekretar ObK SZDL F. Svetalj in član ObO ZZB 
NOV Marica Brejc. 

Namen srečanja je bil seznaniti predstavnike naših občin 
s položajem koroških Slovencev v Avstriji in najti oblike 
tesnejšega sodelovanja z matično deželo. Dogovorili so se, 
da bodo naše občine navezale več stikov s slovenskimi kraji 
na Koroškem, in to na gospodarskem, prosvetnem in drugih 
področjih. Tudi obiskom skupin in posameznikov v industriji 
naj bi dali močnejšega poudarka kakor tudi obiskom sloven
skih vasi. gostiln, trgovin itd. Skratka, ustvarili naj bi 
tesnejše vezi med ljudmi z obmejnih območij. S. 

OBČINSKA KONFERENCA SZDL 
IN OBČINSKI SVET KPO 

vabita občane na 
PROSLAVO DNEVA REPUBLIKE 

v sredo 24. novembra 19» ob 1». uri v veliki dvorani 
k ina Doni v K a m n i k u . 
Sodelujejo sol ist i ljubljanske Opere. 



Predsednik republiške skupščine v razgovoru z našimi 
kmetovalci 

Podobno stališče 
glede gozdov kot v Kamn iku 

imajo tudi drugod 
Sekcija za kmetijstvo in 

Vas pri občinski konferenci 
SZDL v Kamniku je zbrala iz 
razprav, ki so bile v 12. kra
jih, mnenja, pripombe in 
predloge o gospodarjenju z 
gozdovi. O njih so razprav
ljali na širšem sestanku sek
cije, ki se ga je udeležilo 
tudi večje število kmetov, 
sodeloval pa je tudi predsed
nik skupščine SRS Sergej 
Kraigher. 

Razprava se je v glavnem 
sukala okoli zadev, ki jih je 
navajalo poročilo sekcije za 
kmetijstvo. Večkrat je bilo 
omenjeno nezadavoljstvo last
nikov gozdov zaradi odkup
nih cen, češ, da gozdno go
spodarstvo kalkulira od zgo
raj, kmetje pa dobijo le ti
sto, kar ostane. Spraševali 
so, kakšne naj bodo pravice 
in organizacijske oblike sa
moupravnih organov lastni-
Ikov gozdov. Kot opravičilo 
za takšna vprašanja po se
stankih na terenu so navedli, 
da kmetje nimajo nikogar, ki 
bi jim lahko sestavil kon
kretne predloge. V materialih 
za razprave pa to ni bilo do
volj obdelano. Zato so last
niki gozdov govorili največ o 
svojih težavah in željah po 
bolj izpiljenih in konkretnih 
predlogih. 

Na taka vprašanja je izčrp
no odgovoril Sergej Kraigher. 
Dejal je, da so se podobna 
stališča, kot so opisana v 
njihovem poročilu, izobliko
vala v mnogih krajih Slove
nije. Vsi se strinjajo, da je 
treba gozdno in kmetijsko 

proizvodnjo obravnavati po
vezano. Nekaj razlik v stali
ščih je ostalo v glavnem le 
v teh vprašanjih:' 

o cenah in prometu z le
som, o samoupravljanju in 
odnosih med lastniki gozdov 
in kolektivih gozdnih gospo
darstev ter o biološki amor
tizaciji, zlasti o ustanovitvi 
republiškega sklada. 

Kako zagotoviti lastnikom 
gozdov samoupravne pravi
ce? Sergej Kraigher je dejal, 
da že sedanji zakon o gozdo
vih izenačuje pravice delav
cev gozdnih gospodarstev in 
lastnikov gozdov, kolikor so 
udeleženi pri skupnih delih. 
Lastniki gozdov so lahko 
ustanovili svoje svete. 

Pomanjkljivost zakona pa 
je v tem, da je bilo gozdnim 
gospodarstvom prepuščeno, 
naj s svojimi statuti določijo, 
kako uresničevati te pravice. 
Torej je poglavitno vpraša
nje kakšni naj bodo odno
si med predlaganimi samo
upravnimi skupnostmi lastni
kov gozdov in gozdnimi go
spodarstvi. A prav o tem so 
premalo razpravljali. 

Kraigher je nadaljeval, da 
bodo o gojitvi in eksploataci-
ji gozdov morali odločati 
skupno — delavski svet in 
samoupravna skupnost — 
enako o investicijski politiki 
in politiki cen lesa. Lastniki 
gozdov bi morali poznati vse 
elemente, ki vplivajo na cene. 
Le tako bodo prišli do čistih 
računov in medsebojnega za
upanja. Skupno bodo morali 
odločati o delitvi ustvarjenih 

sredstev na investicije in 
osebne dohodke. 

Politiko gospodarjenja z 
gozdovi bo treba odločali 
enotno, uresničevanje nalog 
pa bi moralo biti ločeno za 
zasebne lastnike. S pogodba
mi med samoupravnimi skup
nostmi in gozdnimi gospo
darstvi bi določali, za kaj je 
dovoljeno uporabljati sred
stva, ki se zbirajo na račun 
režije za druga vprašanja, ki 
vplivajo na ceno lesa. Ureje
vali bi torej vse stvari, ki jih 
predlagajo lastniki gozdov za 
zniževanje stroškov. S pogod
bo ali statutom bi tudi do
ločili, koliko samoupravnih 
skupnosti lastnikov gozdov bi 
bilo pri gozdnem gospodar
stvu. 

Ostrina sedanjega nezado
voljstva zaradi cen bi se ome
jila na tržne razmere, ki jih 
je treba upoštevati. Cene ne
katerih vrst lesa so pri nas 
že višje od srednjeevropskih. 
V njih torej ni mogoče iskati 
velikih rezerv. Iskati jih jc 
treba v skupnih koristih last
nikov gozdov in gozdnih go
spodarstev, ki lahko prispe
vajo k boljšemu gospodarje
nju. Cene ne smejo povzro
čati, da bi se gledali kot dva 
različna partnerja. 

Nekatera stališča o samo
upravljanju lastnikov gozdov 
so še precej splošna in bi jih 
bilo treba nadrobneje obde
lati — je menil Sergej Kraig
her. Toda vse kaže, da se 
stvari razvijajo v tej smeri. 
Zato bi bilo treba o tem le 
šc več razpravljati. 

Akcija za pomoč 
prizadetim v Banjaluki 
Prvi podatki o zbrani po

moči za prizadete Bamjaluča-
ne v naši občini kažejo na ve
lik odziv delovnih kolektivov 
Večina kolektivov se je že 
odzvala pozivu občinskega 
štaba, naj bi v ta namen pri
spevali en odstotek od me
sečnih osebnih dohodkov. Ne
kateri kolektivi (Graditelj) 
so namenili enodnevni zaslu
žek, drugi so se odločili da 
bodo prispevali dva odstotka 
od osebnih dohodkov (Rud
nik kaolina, Živilska industri
ja itd.) Vsota zbrane pomo
či, ki jo delovni kolektivi na
kazujejo neposredno republi
škemu štabu se približuje 
znesku 100.000 dinarjev. 

Podjetje Kamnik 12.000, 
Stol Kamnik 12.000, Titan 
Kamnik 12.000, Graditelj 
Kamnik 10.000, Svilanil Kam
nik 5.500, Rudnik kaolina Čr
na 8.500, Kočna Kamnik 2.500, 
Živilska industrija Kamnik 
1.000, Alprem Kamnik 3.000, 
Komunalno podjetje Kamnik 

2.500, Gozdno gospodarstvo 
- obrat Kamnik 1.600, Občin
ska skupščina Kamnik 15.000, 
Občinski sindikalni svet 
Kamnik 3.000, Občinska kon-
feronca SZDL Kamnik 1.000, 
Lekarna Kamnik 1.500, Zdrav
stveni dom Kamnik 800, 
Usluga Kamnik 200, Planika 
2.140, Avto moto društvo 
Kamnik 120, Občinsko sodi
šče Kamnik ¡70, Zavod za 
uspos. invalid, mlad. Kamnik 
1.270, Osnovna šola Frana AI-
brchla Kamnik 800, Glasbena 
šola 800, Gimnazija Kamnik 
250, Osnovna šola Stranje 
(kolektiv) 300, Osnovna šola 
Stranje (pionirji) 350, Knjiž
nica 50, Osnovna šola Frana 
Albrehta (pionirji podmlad.) 
1.342,45, Sindikalna podružni
ca Titan Kamnik 1.000, Sin
dikalna podružnica Stol Kam
nik 1.000, Sindikalna podruž-
nca Kočna Kamnik 500, Ko
lektiv občinske skupščine 
Kamnik 1.500, Kolektiv ZKS-
ObSS 105 dinarjev. 

OBČINSKA KONFERENCA SZDL KAMNIK 
razpisuje na podlagi 43. a člena TZDR in pravil občin
ske organizacije 

— delovno mesto 
RAČUNOVODJE 
z delovnim časom 30 ur mesečno. 

Za opravljanje dela je potrebna srednješolska izobraz
ba ekonomske smeri. 

— delovno mesto 
SNAŽILKE 
z delovnim časom 16 ur mesečno. 

Prijave: Občinska k« .nlerenca SDZL Kamnik, Ljubljan
ska 1 
Ra/.pis velja do 10. decembra 1969 

Novi odloki občinske skupščine 
Skupščina občine Kamnik jc na 6. seji obeh 

zborov 28. okt. 1969 sprejela odlok o določitvi 
najvišje ravni cen dimnikarskih storitev v ob
čini Kamnik. 

Odlok določa za čiščenje dimnikov naslednje 
najvišje cene: 
ozki valjasti dimniki, v N din 
dimniki centralne kurjave, šunt dimniki 
do 40 cm x 40 cm do vključno 4. etaže 2,50 
vsaka nadaljnja etaža 0,50 
plezalni dimniki (nad 40 cm x 40 cm) 
do vključno 4. etaže 3,00 
vsaka nadaljnja etaža 1,00 
mali neplezalni kanali do 3 m dolžine 3,00 
vsak nadaljnji meter 1,00 
veliki plezalni kanali (nad 40 m x 40) 4,00 
vsak nadaljnji meter 1,00 
odprto obokano ognjišče 3,00 
zaprto obokano ognjišče 5,00 
krušne peči z dimnikom 4,00 

Čiščenje štedilnikov v stanovanjskih kuhi
njah, kombiniranih bojlerjcv glede na velikost 
2,00 do 3,00 d in , štedilnikov v gostinskih obratih 
4,00 do b 00 d in Čiščenje peči — navadne »Lutz«, 
peči za centralno ogrevanje, parni ko t l i , pekov
ske peči, grelci za posode i td . — od 1,50 do 10,00 
din glede na velikost in ogrevalno površino. 

Za deln, opravljena v h r ibov i t ih predelih, od
daljenih do 10 km, se sme zaračunati 20% višja 
ceno, v odd-il jcnos ' i nad 10 km pa se lahko cena 
poviša do 40% Pregledi novih dimnikov in s t ru-
ganje nov ih dimnikov se zaračunava z dvakratno 
ceno. Storitve po naročilu stranke, ob nedeljah. 

praznikih in v nočnem času, se sme zaračunati 
s 50 "/o poviškom. 

Za kontrolne preglede, ki so jih dimnikarji 
dolžni opraviti po odloku o kurilnih napravah in 
dimnih vodih, ki morajo biti čiščeni in pregle
dani, se lahko zaračuna največ 2,00 din od go
spodinjstva in največ 5,00 din od ostalih upo
rabnikov kurilnih naprav in dimnih vodov. 

Neopravljenih storitev po krivdi dimnikarja 
se ne sme zaračunavati. 

Odlok vsebuje šc več določil, obveznih tako 
za dimnikarje kot za koristnikc kurilnih naprav 
in dimnih vodov. 

Skupščina občine je sprejela tudi odlok o 
spremembah in dopolnitvah odloka o prispevkih 
in davkih občanov, s katerim se določa najnižja 
ttopnja prispevka od predelovanja lesa, čc se 
to opravlja kot postranska kmetijska dejavnost. 
To spremembo je skupščina sprejela zaradi tega, 
da bi omogočila in podprla kooperacijo lesno
industrijskih podjetij s kmeti pri proizvodnji 
polizdelkov. Skupščina pričakuje, da bodo 
kmetje dobili interes za to dejavnost v zimskih 
mesecih ali v času, ko vreme onemogoča oprav
ljanje drugih kmetijskih del. 

Zaradi pospeševanja planinskega turizma jc 
občinska skupščina s sprejetjem spremembe od
loka o prometnem davku oprostila visokogorske 
postojanke plačevanja prometnega davka na al
koholne pijače. Po tem odloku bo te ugodnosti 
deležna planinska koča na Kamniškem sedlu, ki 

je naša najvišja gorska postojanka. Z navedeno 
davčno olajšavo bo planinskemu društvu omogo
čeno boljše poslovanje in boljša oskrba navede
ne postojanke, ki jc pomembna v kamniških 
planinah. 

Skupščina je na seji sprejela tudi odlok 
o ustanovitvi enote teritorialne obrambe v občini 
Kamnik, odlok o določitvi objektov, ki so na
menjeni potrebam narodne obrambe in civilne 
zaščite, in odlok o določitvi učnih ur pouka za 
narodno obrambo in civilno zaščito v občini 

'Kamnik. 1«> in i » M I < K 
Vsi trije odloki so velikega pomena za orga

nizacijo vseljudske obrambe in civilne zaščite ob 
elementarnih nesrečah (potres, povodenj, po
žar itd.). 

Vsi navedeni odloki bodo objavljeni v Urad
nem vestniku Gorenjske; 

Skupščina občine je na seji dala soglasje 
sklepu sveta Gimnazije o imenovanju prof. Ivana 
Justinka, dosedanjega ravnatelja osnovne šole 
Toma Brejca, za ravnatelja Gimnazije Kamnik 
ter soglasje k imenovanju prof. Rada Meglica za 
direktorja Delavske univerze Kamnik. 

Skupščina občine je sprejela tudi sklep o po
delitvi plakete Kamnika skupščini občine Trav
nik za tesno sodelovanje med občinama, za mno
ge pobude razširjanja in poglabljanja bratskih 
odnosov jugoslovanskih narodov, medsebojnih 
stikov družbenih organizacij in društev ter za 
uspešno organizacijo mnogih pomembnih med
nacionalnih prireditev. M. L. 
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/vesli Svilanltu od ustanovitve, sicer ne vsi, vendar tudi 12 
let jc lepa doba 

Dvajset let Svilanita 

Brez kadrov 
i modernizacije 

Sredi oktobra Je delovni 
kolektiv tekstilne tovarne 
Svilanlt v Kamniku prazno
val dve desetletji svojega 
dela. 

Pripravili so pester spored 
kulturnih in športnih prire
ditev, posebno vaj« enot ci
vilne zaščite ln podobno. 

Na slovesni seji delavskega 
sveta so podelili priznanja 
vsem delavcem, ki so v pod
jetju 20 let, to pomeni od 
ustanovitve, in tistim, ki so 
člani kolektiva 10 let. 

Prizadevni 480-članskt ko
lektiv je letos dosegel lepe 
proizvodne uspehe in zaklju
čil prvo fazo modernizacije 
tovarne. Med vsemi našimi 
Industrijskimi kolektivi je 
kolektiv Svilanita najbolj po
večal ustvarjeni dohodek na 
delavca. Le-ta je bil v I. pol
letju večji kar za 38% od 
lanskega. 

Povečanje produktivnosti 
pa najbolje označuje poda
tek, da so leta 1952 na enega 
zaporlencga izdelali 1000 me
trov blaga, laul pa že 5200 
metrov! 

Ta uspeh Je v veliki meri 
rezultat dosedanje mod.ml-
ZKciJe tehnološkega procesa. 
Specializacija proizvodnje na 
dva osnovna artikla: kravate 
ln frotir, modernizacija stroj
nega parka, delna avtomatl-
r. -i v tkalnici in barvarni, 
uriditev proizvodnje v novih 
objektih itd., vse to pomeni 
prvo fazo modernizacije. Pri
hodnje leto začnejo z novo 
fazo, katere cilj Je popolna 
avtomatizacija. 

Modcrntzimnjc pa seveda 
nI brez ustreznih strokovnih 
kadrov. Tega se v Svilanltu 
dobro zavedajo. Predsednik 
delavskega sveta Emil Jenko 
Je kadrovski problem takole 
ocenil: 

V zadnjih sedmih letih Je 
bilo v tej smeri v našem 
po<!ictj;i storjeno precej ln 
• k r b za dobro tehnično oseb
je je bila sistematična. Mla
di strokovnjaki, ki so pred 
leti prišli v podjetje, ao si v 
tem času nabrali dovolj iz
kušenj na svojem področju 
In današnji rezultati so v 
ncmall meri njihova zasluga. 
Avtomatlzr»c'Ja proizvodnje 
ho z-ihlcvo po strokovnem 
kadru vedno bolj povečevala. 
Jasno Da ie. da v tem po

gledu tudi pri nas obstoje 
ostanki stare miselnosti, da 
strokovni kader ni vedno po
treben, da Je samo breme za 
podjetje in da od njega ni 
vidne koristi. Taka miselnost 
je skrajno škodljiva in ne
varna in lahko dovede ob 
moderni tehnologiji do ne
varnih notranjih konfliktov. 
Prav tako kot se moramo 
sprijazniti z uvedbo nove 
tehnologije, si moramo biti 
na jasnem, da nove zapletene 
naprave zahtevajo tudi nove
ga strokovnjaka, ki Jim bo 
kos s svojo Izobrazbo, delov
no sposobnostjo. Izkušnjami, 
predvsem pa s široko tehnič
no razgledanostjo. Mislim, da 
pri tem ne smemo pozabiti, 
kako bomo te strokovnjake 
stimulirali, da bodo svoje 
znanje dajali našemu kolek
tivu in s tem doprina*all k 
uspehu podjetja. V zadnjem 
času se tudi pri nas opažajo 
tendence po fiuktuacijl stro
kovnjakov, oziroma se kažejo 
primeri, da na določena me
sta ne moremo dobiti pravih 
strokovnih ljudi. To sicer v 
našem podjetju še nI postal) 
pravilo, obstoje pa simptomi, 
ob katerih se moramo zami
sliti, zakaj jc tako. Zaradi 
tega je eno Izmed bistvenih 
vprašanj, da ta problem re
šimo v bližnji bodočnosti. 

Moderna tovarna s takim 
obsegom dela, kot ga ima 
naša, bo uspevala le, če bo 
tehnično razvita, organizacij
sko dovršena, predvsem pa, 
da bo sleherni član kolektiva 
točno poznal svoje delo in 
zanj tudi odgovarjal. Vpraša
nje odgovrmostl bo treba v 
novem statutu podjetja toč
no opredeliti. Le na ta nnčln 
bo sleherni na svojem delov
nem mestu vedel, kakšna Je 
njegova naloga, do kam seže
jo njegova pooblastila, seve
da, če bodo sklepi samo
upravnih organov tako jasni 
in natančni, da bo njih Izpol
nitev nedvoumna. Le ob ta
kih samoupravnih sklepih 
bodo mogoče Jasno določene 
osebne zadolžitve in s tem 
tudi jasno postavljene odgo
vornosti. 

Delovnemu kolektivu tudi 
nase prisrčne čestitke z že
ljo, da bi v prihodnje slišali 
šc o večjih uspehih Svilanita. 

S. 

Štiristo zaposlenih več, 
osebni prejemki presegli tisočaka 

Po podatkih občinske skup
ščine so kamniška industrij
ska podjetja v devetih mese
cih letos proizvedla za 24,2 
odstotka več kot v enakem 
času lani. Vzporedno s pove
čano proizvodnjo se je pove
čala tudi prodaja na tuja 
tržišča. Med osmimi indu
strijskimi podjetji, kolikor 
jih je v občini ostaio po uki
nitvi Tovarne kovanega orod
ja maja letos, so najbolj po
večali proizvodnjo v Živilski 
industriji ETA in Kemičnem 
kombinatu SVIT. V občini ni 
nobeno podjetje proizvedlo 
manj kot lani in lahko pri
čakujemo, da bodo s tako 
pospešeno dinamiko nadalje
vali do konca leta. 

Industriji oskrba z doma
čim in uvoženim reprodukcij
skim materialom ne dela po
sebnih težav. Prav tako je 
bilo letos dovolj električne 
energije, premoga in emba
laže ter zagotovljen trans
port. Se lani so se v prenc-
katerih podjetjih pritoževali, 
da jim primanjkuje naročil 
za domače tržišče in za izvoz, 
letos pa jih imajo toliko, da 
jih nekateri komaj zmorejo 
ali jih celo odklanjajo. 

Razkorak med vknjiženo in 
plačano realizacijo jc vedno 
večji. Prav tako so terjatve 
do kupcev večje kot obvez
nosti do dobaviteljev. Samo 
ob polletju so kupci izdelkov 
kamniških podjetij dolgovali 
97 milijonov din, kar je za 
43 milijonov več, kot znašajo 
obveznosti do dobaviteljev. 
Torej lahko z gotovostjo tr
dimo, da kamniško gospo
darstvo ni žarišče nelikvid
nosti. Hkrati pa so tudi za 
vse negospodarske investici
je, ki jih v občini ni malo, 
zagotovljena finančna sred
stva. Omenjena neskladja 
resno ogrožajo likvidnost go
spodarskih organizacij in za
to ni čudno, da je pritisk za 
kredite za obratna sredstva 
tako velik. 

Se ugodnejše uspehe so in
dustrijska podjetja dosegla 
na področju izvoza, saj so v 
devetih mesecih letos izvozili 
za več kot 4,3 milijona ame
riških dolarjev svojih izdel
kov. S tem so v industriji 
presegli lansko prodajo na 
tuja tržišča kar za 27 odstot
kov. Med šestimi izvozniki 
so največ izvozili v Tovarni 
usnja in dupliškem Stolu, 
kjer je bila trlčetrtletna rea-' 
lizacija že večja kot milijon 
ameriških dolarjev. Lanske 
težave so prebrodili tudi v 
Svitu, saj so letos izvozili že 
za dva in polkrat več kot la
ni. Kamniškim izvoznikom 
se bo letos pridružil tudi ko
lektiv Živilske industrije, ki 
dosedaj ni prodajal svojih 
izdelkov v tujino. Letos bodo 
prodali prve količine konzer
viranih vrtnin v Zahodno 
Nemčijo, med njimi velja 
zlasti omeniti kvalitetni aj-
var. Izvoz letos še ne bo ve
lik, vendar pričakujejo večja 
naročila že prihodnje leto. 

Kamniška industrija izvaža 
pretežno v dežele s čvrsto 

I valuto, ker si le tako zagoto-
ve zadosten delež deviznih 

] sredstev. Izvoz pa stimulira 
tudi takojšnje plačilo, kar 

| je pri domačih kupcih zelo 
I redko. Do konca septembra 
i je bilo prodano na zahodni 
I trg več kot 95 odstotkov 
\ vseh izdelkov, namenjenih 

izvozu. 
Letošnji gospodarski uspe

hi kamniške industrije niso 
zgolj naključje, organi samo
upravljanja v podjetjih se 
zavedajo, da je nujno poiska
ti notranje rezerve ter mo
dernizirati proizvodnjo in 
tehnologijo. Samo lani so 
investicije presegle 30 mili
jonov dinarjev, letos pa pred
videvajo, da bodo v moder

nizacijo vložili skoraj 45 mi
lijonov dinarjev. 

Poleg ugodnih proizvodnih 
rezultatov je treba omeniti 
tudi povečanje števila zapo
slenih, ki jih je za okoli 400 
več kot ob novem letu. V 
istem času pa so se povečali 
tudi osebni dohodki zaposle
nih, ki v povprečju že prese
gajo 1-000 dinarjev na zapo
slenega. Hkrati pa ne smemo 
prezreti dejstva, da osebni 
dohodki naraščajo nekoliko 
hitreje kot produktivnost de
la. To pomeni, da del dohod
ka, namenjen skladom gospo
darskih organizacij, narašča 
prepočasi, kar kaže v prihod
nje uskladiti. 

T. J . 

D E L A V S K A UNIVERZA KAMNIK 

r a z p i s u j e 

prosto delovno mesto 

R A Č U N O V O D J E 

za 2 uri dnevno 

Pogoj za zasedbo delovnega mesta je končana ekonom
ska srednja šola in 10 let prakse v računovodstvu. 
Prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev pošljite na 
gornji naslov 15 dni po objavi. 

L J U D S K A KNJ IŽN ICA KAMNIK 

r a z p i s u j e 

prosto delovno mesto 

R A Č U N O V O D J E 

za 2 uri dnevno 

Pogoj za zasedbo delovnega mesta jc končana ekonom
ska srednja šola in nekaj let.prakse v računovodstvu 
Prijave poslati 14 dni po objavi razpisa na 
LJUDSKO KNJIŽNICO KAMNIK. 

Novo poslopje oh Kidričevi ulici. Te dni je dobila streho nov« 
poslovna-stanovanjska zgradba, v kateri bo trgovina Metalke 
in več družinskih stanovanj. Gradi jo kamniški »Graditelj«. 



Zaključki razprave o gospodarjenju z gozdovi 
v kamniški občini 

Kmetom 
več samoupravnih pravic 

Občinska konferenca S Z D L 
je skupaj s k ra j evn imi orga
n i zac i jami S Z D L v času o d 
26. septembra do 20. o k t o b r a 
1969 organ iz i ra la razgovore o 
gradivu Izvršnega sveta 
Skupščine S R Sloveni je gle
de dosedanje in bodoče ure
ditve gospodarjenja z gozdo
v i v nas lednj ih k ra j i h : Mot
n ik , Spitalič, T u h i n j , Šmar
tno, Loke , Črna, Stahovica, 
Nevlje, Tunj ice, Komenda , 
Volčji potok i n Podgorje. 

Razprav se je udeležilo ok
rog 400 kmetov — lastnikov 
gozdov a l i približno ena če
t r t i n a vseh lastnikov gozdov. 
Pogovorov so se pretežno 
udeleževali kmetje — lastni
k i gozdov, k i j i m je kmet i j 
s tvo edini v i r dohodka. Akt iv 
n o pa so sodeloval i tudi čla
n i Sveta gozdnih posestnikov 
p r i obra tu gozdnega gospo 
Sarstva, 

Razprave so vodi.li člani ob
čanskega akt i va , ki se je for
m i r a l pred začetkom javne 
razprave (republiški poslan
c i , predsednik občinske skup
ščine, člani IZ občinske kon
ference itd.) . N a vseh sestan
k i h pa so b i l i navzoči tudi 
p reds tavn ik i G G — obra ta 
K a m n i k . 

Razprave so bi le ze lo ži
vahne, vendar n ik jer ni pr i 
šlo do nek ih splošnih med
sebojnih obtoževanj med 
kmet i Ln gospodarj i , pač pa 
So vsi zelo konkre tno posku
šali pr ikazat i sedanje stanje. 
Da l i so vrsto predlogov, ka
k o izboljšati gospodarjenje 
z gozdovi. Večkrat je prišlo 
v različnih k ra j ih do povsem 
naspro tn ih s i predlogov za 
rešitev posamezji ih vprašanj 
z last i tam, kjer so gledal i n a 
prob lem samo z v i d i k a s v o 
jega kra ja a l i krajevne skup
nost i . Te raz l ike so b i le zla
st i opazne med hr ibov i t im i 
in nižinskimi predel i . 

Sekc i ja za vprašanja kme
t i js tva in vasi p r i občinski 
konferenci S Z D L je obravna
vala razne predloge v javni 
razprav i , j ih dobro dopo ln i la 
i n posredovala pr i s to jn im 
organom. 

1. SPLOŠNO O SEDANJI 
UREDITVI 
Kmet j e — gozdni posestni

k i načelno ne nasprotuje jo 
sedanji ured i tv i gospodadrje-
nja z gozdovi, ker menijo, da 
si ob izredni razdrobl jenost i i n 
ter i tor ia ln i prepletenosti za
sebnih in družbenih gozdov 
v naši repub l ik i skoraj ni mo
goče več zamišljati celotnega 
in hitrejšega razvoja gospo
darstva brez organizac i jske 
povezave obeh sektorjev last
ništva. 

Ob tem pa povsod poudar
jajo, da bo v tem sistemu 
treba najt i take konkretne re
šitve, k i bodo bolj upošteva
le gospodarski položaj in po
trebe zasebnikov lastnikov 
gozdov. T i se žele v večji me

r i kot doslej vključiti ne sa
mo v odločanje o de l i tv i 
ustvar jenih sredstev, pač p a 
žele tud i več zaupan ja i n 
možnosti za sodelovanje pri 
konkre tn ih op rav i l i h (sečnja, 
pr ip rava lesa, nega gozdov 
itd. ) . Podpira jo načrtno im 
st rokovno gospodarjenje z 
gozdovi, vendar ugotavljajo, 
da b i b i l o mogoče to gospo 
darjenje pocenit i . V tem smi
s lu predlagajo tudi spremem
bo obstoječih predpisov. 

Skora j na vseh razpravah 
so b i l i udeleženci mnenja, da 
je treba p r i ure jan ju gospo 
darjenja z gozdovi imeti pred 
očmi celoten položaj kmeti j 
stva, posebej zasebnega in 
njegove pereče probleme. Z la
st i bo treba v tem o k v i r u 
najt i tudi osnove za f inanci
ranje zdravstvenega in pokoj
ninskega zavarovanja kme
tov — gozdnih posestnikov, 
k i bo terjalo vel ika sredstva. 

2.STROŠKI G O Z D N E PRO
I Z V O D N J E I N V L A G A N J E 
V G O Z D O V E 
Čeprav so tržne cene lesa 

že nekaj časa na isti ravn i , 
medtem pa pro izvodni stro
ški naraščajo in se akumula -
t ivnost gozdarstva zmanjšu
je, so b i l i v razpravi mnenja, 
da je mogoče proizvodne 
stroške zmanjšati na nasled
nje načine: 

a) s spremembo predpisov, 
k i narekuje jo gozdnim g o 
spodarstvom obsežna nepo
trebna dela in administrat iv
no poslovanje; 

b) z zmanjšanjem števila 
zaposlenih in ustrezno reor
ganizaci jo gozdno-gospodar-
sk ih organizac i j ; 

c) z združevanjem gozdno 
gospodarskih organizaci j , k i 
j i h je sedaj odločno preveč. 
Z a področje Gorenjske b i 
n p r . zadostovalo eno samo 
gozdno gospodarstvo. 

Razprava je ugotovi la, da 
je ena glavnih p o m a n j k l j i v o 
sti predloženega gradiva, da 
ne nakazuje nobenih kon
kre tn ih možnosti in predlo
gov za poenostavitev in poce
nitev poslovanja gozdnega go 
spodarstva, k i jih je mogoče 
urejat i le s spremembo pred
pisov (dokazovanje i n prev
zem Jesa, izdelava gozdno
gospodarskih načrtov, taksa 
c i ja gozdov, reorganizaci ja 
G G itd.). 

Konkretni predlogi za spre
membo predpisov m za 
zmanjšanje stroškov sb billi 
naslednj i : 

— merjenje lesne mase 
( taksaci ja gozdov) naj bi se 
oprav i lo na vsak ih 20 let, ne 
pa na 10 let, kot je sedaj 
predpisano. E n a taksaci ja n a 
področju občine stane nam
reč 55 mi l i jonov S dinarjev 
(Motn ik , Črna, Šmartno, Tu
hin j , Tunj ice, Kamniška Bi
str ica ) ; 

— Za domačo porabo naj 
b i se l as tn iku gozda odkazo-

valo posek na 10 let, ne pa 
vsako leto kot doslej . T o b i 
tud i omogočilo las tn ikom, da 
b i posek pr i lagod i l i svo j im 
po t rebam (gradnja i n obno
va gospodarskih pos lop i j ) ; 

— ugotovi t i je treba, če bi 
b i l a morda potrebna reviz i ja 
vrednostnih razredov. 

Ponekod so celo predlagal i , 
da b i u k i n i l i vrednostne raz
rede in uvedli poprečno b i o 
Loško amort i zac i jo od m ' 
(Nevlje) . Precej več pa je 
b i l o mnenj , da b i o i l i na ta 
način prizadet i las tn ik i goz
dov v h r ibov i t ih predel ih, 
ker bi imel i večje dajatve kot 
doslej (Tuhin j , Tunj ice ) ; 

— elaborati in gozdno g o 
spodarsk i načrti so predragi , 
v načrte naj se vnesejo le 
naloge, k i j i h je možno izvrši
l i in ki so tudi nujno potreb
ne (Tuhin j ) ; 

— gozdarjem je treba po
stav i l i take norme, d a bodo 
bolj p rodukt i vn i in da bodo 
stroški za odkazovanje im 
prevzem lesa manjši (Tunji
ce). 

Povsod so ugotovi l i , da so 
b i l a vložena v zasebne gozdo
ve (gradnja cest in potov, 
obnova gozdov itd.) precejš
n ja sredstva. Pr ipomin ja jo 
pa, da b i b i l o mogoče ta 
sredstva še bolj gospodarno 
i z rab i t i . K urejanju in negi 
gozdov, k vzdrževanju gozd
nih cest, bo treba v večji 
mer i pr i tegnit i tudi lastnike 
gozdov, k i bi s svo j im delom 
obogat i l i sredstva, k i so d o 
ločena za ta namen. Dokaz 
za to je krajevni samoprispe
vek in njegova poraba. 

B i l i so tudi posamezni 
predlog i , naj bi sredstva za 
biološko amort izac i jo prepu
s t i l i k ra j e vn im skupnos t im 
(Nevlje, Smartino). Večina pa 
men i , da bi teh sredstev ne 
smel i razdrob i t i , pač pa je 
treba v sodelovanju s krajev
nimi skupnostmi izdelati dol
goročnejši p rogram uporabe 
teh sredstev. V nižinskih 
prede l ih je b i l o precej krili
te, da so se v pretek lost i 
gradi le ceste le v predel ih 
Tuh in jske doline. Poudar jeno 
je b i lo , da je treba gozdne 
ceste, v katere so bila vlože
na znatna sredstva, potem 
tudi vzdrževati. Mars i k j e 
namreč zaradi slabega vzdr
ževanja ali pa sp loh nevzdr-
ževanja nastane škoda. 

Na vseh posvetovanj ih so 
kmetje odločno zav rn i l i 
predlog, da bi v pr ihodnje 
pla« i-vali biološko amortiza
cijo od lesa za domačo po
rabo. 

3. U R E D I T E V P R O M E T A Z 
L E S O M 

Gozdn i las tn ik i , z las t i T 
ravn insk ih predel ih, se zavze
majo za sprostitev trgovine 
z lesom. So prot i anarh i j i na 
tem področju, vendar meni

jo , da b i gozdna gospodarstva 
ne smela več imeti popolnega 
monopola v trgovini z lesom 
in da naj b i da l i možnost 
odkupa tudi d rug im gospo
d a r s k i m organizaci jam, lesno 
predelovalni industr i j i im kme
t i j sk im zadrugam (Komenda , 
Nevlje, Podgorje, Tuh in j , Tu
njice). B i l i so tudi predlog i , 
naj b i gozdnim gospodar
stvom dal i možinost, da od
kupuje jo les izven svojega 
območja. 

V mnogih kra jevnih skup
nost ih (Črna, Mo tn i k , Srednja 
vas, Kamniška Bistr>ca itd.) 
pa so prevladovala mnenja, 
da vprašanje bodoče uredit
ve ni v tem, kdo bo imel 
promet z lesom, oz i roma v 
prostem o J k u p u . Poglavitno 
vprašanje, kako v bodoče 

zagotovit i čimboljšo prodajo, 
kako pravičneje porazde l i t i 
dohodek od lesa med proiz
vajalce, industr i jo in trgovi
no ter kako organiz i rat i pro
izvodnjo, da bo l a s tn ikom 
gozda ostal večji delež o d 
prodajne cene. 

Meni jo , da b i prekupčeva
nje z lesom šlo prav tako na 
škodo las tn ika gozda, pr i za
del i bi b i l i z lasti višinski 
kmetje, nihče ne b i odkupo
va l manj kval itetnega lesa 
i td . 

V s i pa so s i enotni v sta l i 
šču, da je treba posvetit i več
j o skrb interesom lastinikov 
gozdov kot tudi splošnim 
družbenim interesom. Na j 
večje možnosti za doseganje 
večjega dohodka iz gozda v i -

(Nadaljevanje na 4. strani) 

Gradbene parcele na 
Bakovniku prodajajo 

S k l a d za urejanje in oddajanje s tavbnih zemljišč 
občine K a m n i k je letos o d k u p i l celoten kompleks zem
ljišč v zaz idalnem okolišu na B a k o v n i k u . Izdelal i so 
zaz ida ln i načrt, h k r a t i pa tudi naročili lične t ipske 
načrte ind iv idua ln ih s tanovanjsk ih hiš. S k l a d se je 
odločil, da bo celoten okoliš tud i komuna lno u red i l . 
N a l i c i tac i j i so med gradbenimi podjet j i i zbra l i naj
ugodnejšo ponudbo Komuna lnega podjet ja Vič iz L jub
ljane, k i bo že letos dogradi l kanal izaci jo , vodovod in 
cestno mrežo v nasel ju. 

Upravn i odbor sk lada je že razpisal l i c i tac i jo za 
prodajo gradbenih zemljišč občanom, vendar na prv i 
l i c i tac i j i niso uspel i prodat i vseh parcel . Tega tudi niso 
pričakovali, ker je interes za nakup gradbenih zem
ljišč večji .v z imskem in pomladanskem času, k o go
spodarske organizaci je razdel jujejo kredite za s l a n o 
vanjsko izgradnjo. Zato so se odločili, da bodo proda
jali gradbena zemljišča brez predhodne l icitaci je t i s t im 

interesentom, k i bodo sprejel i vse pogoje l ic i taci je. 

V pravni službi sklada za urejanje in oddajanje 
s tavbnih zemljišč smo izvedeli, da prodajajo zemljišča 
vsakemu občanu, k i se zglasi p r i n j ih (stavba občinske 
skupščine K a m n i k , Titov trg 1, soba 34/11). Cena k o m u . 
nalno urejenega zemljišča se giblje med 40 in 60 d i n 
za kvadratn i meter, ve l ikost parce l pa je med 400 in 
600 kvadra tn ih metrov. 

P r i razdel jevanju gradbenih zemljišč sklad upošte
va tudi prednostno pravico dosedanj ih lastnikov, k i 
mora jo plačati le stroške komunalnega urejanja. 

Pravna služba sk lada je p r imer ja la cene zemljišč 
s cenami v sosednj ih občinah in ugotovi la, da je k o 
mulna lno urejeno zemljišče na B a k o v n i k u razmeroma 
poceni. 

H k r a t i z nakupom gradbenega zemljišča interesenti 
za gradnjo ind i v idua ln ih hiš pre jmejo tudi potrjen na
črt, na podlagi katerega takoj dobe vsa potrebna dovo
l jenja za gradnjo. Najbol j p r ikupne so gotovo a l r i j -
ske hišice, k i j i h je mogoče postavit i samostojno al i 
ko t dvojček. Hiša, z a katero je načrt izdelal ing. a rh . 
France Ivanšek, bo postavl jena tako, d a bosta dnevna 
soba in spalnica gledali na jug . 

V načrtu je predv idena dnevna soba, Iti spalnice, 
Jedi ln ica , kuh in j a Ln vse pr i t i k l ine . Stanovanjsk i del 
m e r i 97 m 1 , k le tn i del, ke r je hiša delno podkletena, 
p a 35 m ' . Predračunska vrednost a tr i j ske hiše jc 170.000 
d i n , pro jektant p a zagotavlja, da je realno postavl jena. 

V K a m n i k u neka le r im ni najbol j všeč, da bo zazi
da ln i okoliš B a k o v n i k a enotno urbanistično in komu
nalno urejen. Ve l i ko p r ipomb je bi lo sliš.ili [udi na grad

bene načrte, češ d a ti ne odgovarjajo potrebam obča
nov i t d . P r i presojn funkc iona lnost i a t r i j sk ih hiš i n 
skladnost i urbanistične rešitve B a k o v n i k a moramo gle

d a t i napre j . Ne smemo namreč dopust i t i Stihijske grad
nje v K a m n i k u , ka j t i čez nekaj let sc nam bi to ma
ščevalo. 

P a še to; pr i Sprejemanju zazidalnega načrta Bakov 
n i k a j c občinska skupščina upoštevala številne p r ipom
be občanov, n a k a r so s t rokovn jak i načrt tudi de lno 
spremeni l i . Pričakujemo lahko, da bo na B a k o v n i k u 
zraslo sodobno stanovanjsko naselje. 

T. J . 



Kmetom več 
samoupravnih pravic 

i 

(Nadaljevanje s 4. strani) 
dijo zasebni las tn ik i v večji 
produkt i vnos t i in zmanjša
nju stroškov gozdne proiz
vodnje ter zmanjšanju obvez
nosti . 

Stroški, k i j i h gozdno-go-
spodarske organizacije odte
gujejo gozdnim posestnikom, 
imajo po menju le-teh značaj 
dodatne obdavčitve, zato bi 
jo bilo treba na ustrezen na
čin upoštevati pri odmeri 
davka na dohodek od gozda. 

Glede obračunavanja davka 
od gozda so biti mnenja, da 
naj bi osnova za predpisova-
nj ; davka bila količini pro
danega lesa; žagan les za do 
niačo porabo naj bi bil opro
ščen prometnega davka (Mot
nik). Bili pa so dani tudi 
predlogi, da bi davek od goz
da obračunavali po površini 
gozda (Motnifc, Nevlje). 

4. SAMOUPRAVNE SKUP
NOSTI GOZDNIH PO
SESTNIKOV 

Soglasna ugotovitev javne 
razprave je bila, da je bila 
vloga gozdnih posestnikov 
Slede njihovega samouprav
nega odločanja pri gospodar
jenju z zasebnimi gozdovi 
premalo opredeljena. 

K l j u b načolom, zapisanim 
v zakonu, nismo našli pr imer
n i h obl ik samoupravnega od
ločanja gozdnih lastnikov, 
zlasti ne v okv i ru centralnih 
organov upravljanja v G G . 
Sedanje oblike so več ali 
manj imele le posvetovalni 
značaj, niso pa imele mate
r ialne osnove in pr is to jnost i 
v smislu samostojnega odlo
čanja 

Zato so vsi udeleženci raz
prav podprli predlog o usta
novitvi samoupravnih skup
nosti gozdnih posestnikov v 
okviru G G . Take skupnosti 
naj bi bile formirane pri sle
hernem obratu. Seveda bo 
treba v okviru G G primerno 
prilagoditi organizacijo fi
nančne službe, da bodo samo
upravne skupnosti imede ved
no na razpolago čiste račune 
o uspehu gospodarjenja z 
zasebnimi gozdovi. Seveda to 
ne bi smelo povečevati stro
škov poslovanja. 

Samoupravne skupnosti 
gozdnih lastnikov bodo mo
rale posvetiti več pozornosti 
interesom lastnikov, k i j i m je 
gozd pomombni v i r dohodkov 
za življenje, hkrati pa bodo 
varovale tudi širše družbene 
interese. 

Kamničani v Travniku 
Na povabilo predsednika | 

občinske skupščine Travnik j 
v B iH je konec oktobra obl- , 
skala to bosansko mesto j 
delegacija naše občine. Stiki, 
ki so Jih navezali sindikati, j 
športniki, člani AMD. so se ; 
ob priliki praznovanja 25-let-
nlcc osvoboditve Travnika se 
poglobili. 

Predsednik občinske skup-
sCfcae Kamnik Jc ob tej pri
ložnosti izročil predsedniku 
občine Travnik Ivici Blaževi-
' i i plaketo Kamnika v znak 
prijateljstva In sodelovanja 
med obema občinama. 

Srečanje z rojstnim mestom 
republike. Na pol i v Travnik 
se je naša karavana ustavila 
tudi v Jajcu. 

V okvirnem programu pra
znovanja osvoboditve Travni
ka je bila otvoritev nove bol
nice, razstava o zgodovini me
sta pod Vlašlč planino, 
»avto-nHly 22. oktober« ln se 
številne druge prireditve. 

Travnik, rojstni kraj nobe-
(•:-•*• --> nagrajenca Iva Andri-
ča, šteje 15 tisoč prebivalcev, 
občina pa 53.000. V zad
njih letih doživlja občina na
gel gospodarski in družbeni 
razvoj. K temu so pripomo
gli zlasti največji delovni 
kolektivi, kot so kombinat 
za izdelavo konfekcije Borac, 
ki zaposluje prek 3CO0 ljudi 
ln ustvarja za 300 milijonov 
dinarjev proizvodnje, lesno 
Industrijski pombmat Sebc-
sič. Tovarna vžigalic Dolac ln 
drugI. 

V mestu se vitki mtnaretl 
džamij prepletajo z novtml 
modernimi) stanovanjskimi hi
šami. Nadih orienta v ožjem 
mestnem Jedru se preliva » 
stroke ulice v novih naseljih. 
Smelo zastavljen program na 
področju turizma predvideva 
gradnjo objektov s 500 leži
šči na planini Vlašlč in no
vega hotela s 100 ležišči v 
Travniku. Po 15 lun dolgi ce
sti sc bo kmalu moč po vzpe
ti na Vlaiič, ki Je skoraj enak 
Veliki planini. Zamisli go 
Stoljubnih občanov mesteca 
ob Lasmi so smele, vendar 
uresničljive. To so dokazali 
tudi v preteklosti. 

S. 

Sprejet je 
urbanistični načrt 

za Moste in Komendo 
Skupščina občine K a m n i k 

jc 25. septembra razpravl ja la 
in sprejela urbanistični načrt 
za Moste in Komendo . Obča
nom je b ! pred tem razgr
njen načrt, s ka te r im pa se 
niso v celoti s t r in ja l i , tako 
npr . z lokaci jo trgovine v 
Komend i , k i je b i la predvide
na južno od h ipodroma, kjer 
je tudi avtobusna postaja. 
Dalje so predlagal i , da se ob
vozna cesta spelje po drugi 
trasi . Fomis leke so imen tudi 
glede lokacije bencinske 
črpalke, k i je predvidena na 
poplavnem področju ob ce
sti Mengeš—Brnik. Želeli so 
tudi določene površine za 
gradnjo delavnic za zasebno 
obrt. 

Skupščina je po obsežni 
razpravi sprejela urbanistični 
načrt s p r ipombami , ki j i h 
bo moral upoštevati L jub
l janski urbanistični zavod p r i 
dokončni izdelavi načrta in 
med kater imi so tudi p r ipom
be republiškega sekretariata 
za urbanizem: 

— meja območja obravna
vanega z urbanističnim načr
tom, sc mora ujemati z mejo 
ureditvenega območja za 
naselja, prikazanega v grafič-

] nem delu urbanističnega pro-
I grama občine K a m n i k , spre-
| jetega z občinskim od lokom. 

V ko l i ko r bi se meji razl iko-
I va l i , je potrebno izvesti po-
| slopek za spremembo urba

nističnega programa občine. 
V .nasprotnem pr imeru bi 
prišlo do nepravi lnost i p r i 
izvajanju upravnega postop
ka, ker b i se prekr i va la dva 
režima: režim urbanističnega 
načrta in režim urbanistične
ga programa a l i reda; 

— na tem območju je d o 
kaj pomembna vodino-gospo-

j darska prob lemat ika , tako 
glede regulacije vodotoka Pša-
te in njegovih pr i tokov (pogo 
ste poplave) kot tudi glede za 
ščite podtalnice za perspek-
tivmo črpanje pitne vode. V 
z.vezi s tem so z last i po
mombni predvideni ukrep i za 
zaščito obstoječih in predvi
denih zaz idalnih površin, ko
munalna ureditev (kanal iza
ci ja) in bodoči režim za od
vajanje odpadnih vod v posa
meznih nasel j ih; 

— ker se prob lem ne m o 
re obravnavat i brez upošteva
n ja širšega prostora, ampak 
kompleiksno, bi b i lo potrebno 
k predlagani uredi tv i pr idobi 
ti še mnenje republiškega 
v<xtaogospodarskega organa; 

— preko obravnavanega ob
močja bo v perspekt iv i ver
je tno potekala h i t r a cestna 
povezava gorenjskega in šla-
jerskega kraka h i t re ceste. 

za lo bi predlagal i , da se raz
širi rezervat obstoječe ceste 
Mengeš - K ran j v mejah te
ga območja na jugozahodno 
stran in se v zvezi s tem pr i 
dobi še mnenje cestnega skla
da S R Slovenije; 

— v grafičnem delu elabo
rata pr ikazani trasi pl inovo
da je treba dodati rezervoar; 

— k predlagani ureditv i k o 
muna ln ih naprav naj dajo 
svoja mnenja še komunalne 
organizaci je (vodovod, elek
t r i ka , kanal izaci ja ) i n cestno 
podjetje kot upravl ja lec cest
nega omrežja na tem področ
j u . 

L jub l j ansk i urbanistični za
vod mora usk lad i t i meje ur
banističnega načrta z mejami 
urbanističnega programa obči
ne Kamnik s tem. da se po
pravi meja v urbanističnem 
programu (delno zazidana 
površina med cesto Moste -
K r a n j in cesto Moste - Ko
menda) ; 

^prostor, predviden za zaseb
no o b r l n o dejavnost v K o 
mendi in Mostah, je poveča
ti in ga predvideti v Mostah 
in Komend i . Za obr tno dejav
nost je možna adaptaci ja že 
obsoječih objektov ali zazida
va manjših objektov tudi v 
drug ih stanovanjskih območ
j i h urbanističnega načrta K o 
m en de i n M os i ; 

južno površino v vasi Su-
hadole je popo ln i t i za zazj-
davo v m in ima lnem poveča
nju tako, da je možno zazida
ti center vasi prot i Mengšu 
do pot i , k i j c vr isana v urba
nističnem načrtu naselij Most 
in Komende , mer i lo 1:5000, in 
poteka jugozahodno v dolžini 

cca 110 m od glavne • ste 
Mengeš - Kranj ter nato ob 
poti severozahodno v dolžini 
cca 60 m in ob ustreznih ka
tastrskih mejah; 

dopolniti je urbanistični na
črt z zazidalno površino na 
Križu, to je zahodno od od
cepa ceste Kamnik - Moste 
proti Križu do jedra vasi; 

prostor med cesto Komen
da-Mlaka in hipotrom Ko
menda - Mlaka naj se predvi
di za zazidavo. 

V tem prostoru je možno 
samo dopoftniti maloštevilne 
nezazidane parcele. 

Sedanja meja za zazidalne 
površine ob h ipodromu se 
podaljša v isti liniji do ceste 
Komenda - Mlaka; 

ugotoviti več možnosti za 
lokacijo bencinske črpalke ob 
cesti Mengeš - Kranj v nase
lju Moste. Sedanji predvide
ni prostor v urbanističn-nn 
načrtu je ogrožen s poplava
mi. Verjetno bi bJo vmevoo 
lokacijo črpalke premakniti v 
smeri proti Kranju al i pa v 
sm--ri prot i Mengšu na ob
močje, kjer je predvidena 
gradnja trgovine v Mostah, 
ali celo na južno območje 
pro izvodnih površin (servisi 
ob predvidenem odcepu ce
ste Kamnik - Moste, poveza
va s cesto Mengeš - K ran j ) . 

L jub l j ansk i urbanistični za
vod naj po svoji strokov
ni presoji ugotovi na jpr i 
mernejšo lokacijo skupno s 
krajevno skupnostjo Moste; 

skupščina ugotavlja, da je 
večina predlogov in pripomb 
občanov upoštevanih. Ne'mo
re pa upoštevati predloge gle
de obvozne ceste severno od 
naselja Most. 

Namesto otroškega igrišča parkirni prostor? Stanovanjsko na
selje v Zapricah verjetno tudi letos ne bo dočakalo otroške
ga igrišča, čeprav ima krajevna skupnost že dve leti denar 
za ta namen. Kdo je kriv? 



T I T A N 
TOVARNA KOVINSKIH IZDELKOV IN 
LIVARNA KAMNIK 

proizvaja: 
f itinge črne in poc inkane 
ključavnice navadne i n cilindrične 
obešanke navadne i n cilindrične 
gospodinjske strojčke 
ul i tke iz sive i n tempernc l i t ine. 

Cenjen im potrošnikom 
priporočamo naše izdelke. 

Podjetje 

» K A M N I K « 
v Kamniku 

čestita vsem občanom in de lovnim l judem ob dnevu republ ike . 

Naročnikom in kupcem nud i : 
— amoni t ra tna praškasta razstre l iva, vžigalno vrv ico, rudarsk i in lovski smod
nik , razna druga vžigalna sredstva, izdelke za ognjemete, pirotehnično galan
teri jo i n lovske patrone. 

MEIMINA tovarna pogrebne opreme 

Kamnik — šmarca 

se pridružuje čestitkam za dan republ ike in se priporoča za naročila raznih 

m i za r sk ih izdelkov! 

Čestitkam za dan republ ike se pridružuje 

S T O L Kamnik 
i zdelujemo: 
razne vrste kompletov pisarniške opreme, pri lagojene sodobnemu načinu 
pisarniškega poslovanja; 
vse vrste sedežnega pohištva, k l u b s k i h , res tavrac i j sk ih , j ed i ln ih garn i tur , 
gugalnikov, i n kinofotel jev. 

Kred i tna banka in hrani ln ica 
PODRUŽNICA K A M N I K Ljubljana 

čestita vsem vlagateljem hran i ln ih vlog, potrošnikom in vsem občanom 
za dan republ ike 29. november. 

O B R T N O P O D J E T J E S L O CJf A. M O S T E PRI K O M E N D I 

čestita vsem delovnim l judem Jugoslavi je ob dnevu republike. 

Trgovsko podjetje K O Č N A K A M N I K 

čestita vsem de lovn im l judem naše domovine ob p ra zn iku 29. novembru 
dnevu republ ike . 

Po naugodnejših cenah vas postreže v vseh svoj ih pos lova ln icah. 

Se priporoča! 

Obrtno podjetje 

U S L U G A Kamnik 
čestita k dnevu repub l ike 

Živilska 
industrija 
Kamnik 

za dan republike iskreno čestita vsem občanom In kolektivom 

Cozdno gospodarstvo Ljubljana 
kolektiv obrata Kamnik 

čestita vsm občanom za praznik republ ike 

Čestitkam se pridružuje ko lekt i v obrtno-montažnega podjet ja 

Z A R J A Kamnik 
in priporoča usluge v svo j ih obra t ih : 

— E L E K T R O , ciektroinstalac i ie 
— I N S T A L A C I J E , vodovodne instalaci je, centralno kur javo, k l imatske insta 

laci jc , kovinske konstrukci je , k lepars lvo 
— P L E S K , p leskarstvo, s l ikarstvo in steklarstvo 

Vsem delovnim ko lek t i vom, pos lovnim pr i jate l jem in občanom čestita za 
praznik republ ike 

S P L O Š N O G R A D B E N O PODJETJE 

G R A D I T E L J K a m n i k 

Oprav l ja gradbena dela vseh vrst , gradi stanovanja za trg. 

Ind iv idua ln im graditel jem se priporoča za prevzem gradnje stanovanjskih 
hiš do III. faze ali za vselitev. 

G R A D B E N A D E L A O P R A V I H I T R O , S O L I D N O I N PO Z M E R N I H C E N A H ! 

Ob prazn iku republ ike čestita vsem občanom 

Državna založba Slovenije 
Knjigarna in papirnica Kamnik 

H i t r o in so l idno vas postrežemo s kn j i gami sodobne, leposlovne in strokovne 
l i terature, s šolskimi knj igami in šolskimi ter pisarniškimi potrebščinami in 
t i skov inami . Spre jemamo tudi vsa naročila za razne knjižne zb i rke , inozem
ske knjige in revije. 

Se priporočamo! 

Za dan republ ike čestitajo vsem de lovnim l judem in se priporočajo za naročila 
proizvaja lc i 

ALPREM Obrtno montažnega podjetja Kamnik 

Izdelujejo in mont i ra jo : 
— gradbene konstrukcije, okna , vrata, predelne stene iz a lumin i j a 
. za gostinske in trgovske lokale, ambulante , bolnišnice in zdrav
stvene domove ter razno drugo notranjo opremo iz a lumin i j a 
in železa. 

K V A L I T E T A J E 7A. IAMcT.NA! 

V s e m gostom čestita ob dnevu republ ike 

PLANINKA 
gostinsko podjetje iz Kamnika 

Cenjenim gostom se priporoča! 

http://7A.IAMcT.NA


Kamnlčanl so obiskali tudi spomenik II. srbske vstaje v Rudniku pri Milanovcu 

Kamniški sindikalni delavci 
v Gornjem Milanovcu 

V nedeljo zvečer so se vrni
li iz Gornjega Milanovca v 
Srbiji naši sindikalni delavci, 
ki so bili na tridnevnem obi
sku s karavano delavske so
lidarnosti. V karavani je 

sodelovalo 45 udeležencev Iz 
naše občine in preko 300 sin
dikalnih delavcev iz Slavon
ske Požege, Travnika. Stru-
mlce, Kotora, Peči in Zrenja-
nina. To srečanje, v katerem 

Rekordna 
sadna letina 

V kamniški sadni drevesnici pod Zapr i cami so letos na
trgal i to l iko jabolk in hrušk, kot še n iko l i doslej . Skupno 
so posprav i l i 205 ton sadja. Čeprav so imel i na vol jo 10 tisoč 
gajbic, je ostalo še mnogo sadja, s ka te r im napolni jo za-
bojč-ke, ko odprodajo zalogo. Polovico p r ide lka je odkup i l o 
podjetje Sloveni ja-sadje, k i ga je uskladiščilo v h lad i ln ike za 
kasnejšo prodajo. V sadni drevesnic i imajo največ kokosove 
oranžne renete, zlate parmene ter rdeči in z lat i delišcs. Tud i 
zelo cenjena domača nova sorta pr io lov delišcs je že lepo 
obrod i la in so ¡0 natrgali L500 kg. Prav tako sta mar ibo i ka in 
pohorka že dal i lep pridelek. O d hrušk je b i lo največ pa-
srtorjevke. Sadje so vse leto os-krbovali, škropili in zat i ra l i 
škodljivce, tako da je odstotek prvozrazrednega pr ide lka zelo 
velik l ' i -voraziedna jabo lka prodajajo po ' - 8 in 1.9 d in za 
k i l og ram, drugorazredno sadje pa je okrog 1,00 d in . Hruške 
so že skoraj vse odprodal i . Imajo se 500 kg pastorjevk po 
2,50 i l in . 

Kamniški okoliš ima za sadjerejo najboljše pogoje, zato 
tud i naši kmečki gospodarj i vneto obnavl jajo sadovnjake in 
zamenjujejo stare negospodarne sorte z nov imi , k i j i h zah
teva trg. Kamniška drevesnica, k i jo oskrbni«' I rgovsko pod
jetje KOČNA. Trna letos za jesensko in spomladansko sa
jenje na vol jo prav lepe dvoletne in enoletne sadike srednjega 
i n nizko debelnega vzrasta jablan in hrušk. Poleg sadnih s o i l 

dosedanjega i/bora ima tudi nekaj novih sort. k i j i h potro* 
n i k i zelo cenijo: pr io lov delišcs, mar ibo rka , idared, ričared, 
jonndcn, gonsk . i se\ ka, od hrušk pa i ta l i jaonsko rano maslen-
ko, Sadne sadike so zaceli predajat i že o i l 27. ok tobra na
pre j , prav tako p.i t i i i l i sadike rdečega ITI črnega ribeza,, 
v r tn ic in raznega okrasnega grmičevja. 

Tud i v Tuh in jsk i dolini in v Tun j i cah tet p o v s o d po k a m . 
n e k e m Območju je to l iko sadja, da ne vedo, kam z n j im . 
T o l i k o p r ide lka že ni b i lo več desetletij. V Tun j i cah ima i 
npr . Jože Zobavmk Strehovec na volijo več tisoč kg jonatana, 
k.m; H k e , ki ivopeclje m drugih sadnih sort. 

Tudi drugi sadjerejci so uskladiščili vel ike količine sadja, 
k i čakajo na kupce. Ponujajo ga od 0.60 do 0.80 d in za kg. 
K e r je zdaj do Tunj i c zgrajena lepa vozna cesta ga lahko 
lastniki motornih Vozil odkup i j o ka r p r i sadjerejcih i n varno 
pr ipel je jo domov. 

sodelujejo delavci Iz vseh 
naših republik, je poslalo že 
tradicionalno. Udeleženci ka
ravane so se dogovorili, da 
se bodo prihodnje leto -se
stali v Peči v Kosmetu. 

Prebivalci Gornjega Mila
novca so udeležence srečanja 
kljub slabemu vremenu zelo 
prisrčno sprejeli, povabili 
so jih v svoje delovne ko
lektive, kjer so jim pokazali, 
kako in kaj delajo, s kakšni
mi težavami se srečujejo sa
moupravni organi in sindi
kalne organizacije pri svojem 
delu. Treba je priznali, da so 
kolektivi Metalca (emajllra-
na posoda). Tipoplastlke (te-
trapak embalaža), Rudnika 
(konfekcija! in PIK (živil
ska industrija), ki smo si jih 
ogledali lahko ponos komu
ne Gornji Milanovac, saj bo
do letos proizvedli za 65 mi
lijard S dinarjev izdelkov. V 
vseh delovnih kolektivih so 
udeležence karavane ob za
ključku obdarili s svojimi iz
delki. 

Organizatorji so pripravili 
tudi pester kulturni program, 
v katerem so nastopali an-
sambl Makedonska kitka iz 
Slrumlce In pevci narodnih 
pesini Iz radia Beograd. Ude
ležence srečanja so organi/a 
torjl povabili na ogled kul
turnih In zgodovinskih spo
menikov ter turističnih kra 
jev v občini. Zal pa so mora
la športna tekmovanja zaradi 
dežja odpastl. 

Zadovoljstvo nad prisrčnim 
sprejemom In organizacijo 
srečanja sindikalnih delav
cev so udeleženci izrazili tu
di na tovariškem večeru, k|er 
se je za gostoljubnost zahva
lil tudi vodja nase karavane 
Vinko Dobnikr in Izročil 
predsedniku občinskega sin
dikalnega sveta Gornji Mila-
ovac Branku Jocoviču v za
hvalo veliko kamniško ma 
jolko. -c 

Albert Cebulj — 
doktor elektrotehniških 

znanosti 
Med 12 novimi slovenskimi 

doktorji znanosti, ki jim je 
pred dnevi lektor ljubljanske 
univerze dr. Roman Modic iz
ročil doktorske listine, je tu
di Kamničan Albert Cebulj. 
Promoviran je bil za doktor
ja elektrotehniških znanosti. 

I>r. ing. Cebulj je znan 
znanstveni delavec in peda
gog na ljubljanski univerzi. 

Kamničani ga še posebej 
poznamo kot aktivnega dolgo
letnega predsednika prvega 
slovenskega pevskega društva 
LIRA. Čestitamo! S. 

Odkritje partizanske 
bolnišnice 

na 84 o me i. s k i Dobravi 
V nedeljo, 28. septembra, 

so se ob devetih zbrali v K o 
mendi predsednik občinske 
skupščine Kamnik Vinko Go
bec, predsednika in člani 
kamiške in domače organiza
ci je Z B , učenci osemletke iz 
Most i n preživeli borc i 2. 
čete V P V . K r e n i l i so prot i 
boil nišnici. 

M a l o od Komende leži vas 
Podboršt. V gozdu med to 
vasjo in med vasico Komen-
ska Dobrava je med vojno 
delovala part i j ska bolnišnica 
dr. M iha . Obsegala je bolni
ško sobo, kuhin jo , skladišče 
in sobo za dr. Tineta Zajca, 
k i je zdrav i l ob pomoči dveh 
bolničark. Prav po njem se 
bolnica tudi imenuje, saj je 
imel dr . Zaje par i ižansko 
ime M i h a . Spre je la je l ahko 
do 15 ranjencev. Zgrajena je 
b i la dobr ih dvesto metrov od 
poti med gost im drevjem ob 
vznožju griča in je b i la p o 
po lnoma neopažena. Pozneje 
je b i la izdana in 11. V I . 1944. 
lota požgana. Ranjenci im bol
ničarki so u m r l i v p lamenih , 
dr . T ineta Zajca pa so naj
prej Nemci mučili ob hras tu , 
potem pa so mrtvega vrg l i 
med tovariše. Razen zdravni
ka so še žalostno preminu l i : 
B ine , politični komisar g o 
renjskega odreda, Janez Bre-
l ih z Gore, Matevž Butalič iz 
Tunj ic , Jože H r i b a r iz Tuhi
nja, Peter, borec gorenjskega 
odreda, M i h a M a r n iz Šent
v ida nad L jubl jano, Johanca 
Slanovec iz Zaloga in Pavel 
Ulčar iz Nožic. 

K spominskemu obeležju 
pod skrivl jemim hrastom so 

najprej položili vence in p r i 
žgali sveče. Potem je sprego
voril major Vinko Kep i c o 
življenju in pomenu partizan
ske bolnišnice. Poudar i l je, 
da je obnovitev dela bolniš
nice — obnovi l i so le bo ln i 
ško sobo — predvsem po
membna zaradi tega, da j o 
na/.orno pokažejo m lad im , k i 
ne poznajo vojne. Bolnišnico 
je izdal domačin iz Lahovč, 
ki je bil sodeloval p r i detlu 
v njej. Nemcem je pokaza l 
pot tako, da je označil pot 
z ve j icami; k jer pa naj b i 
zavi l i s poti k bolnišnici, je 
p r i t r d i l na drevo rdeč nagel j . 
Za nekaj mark je prodal dra
gocena življenja. Pozneje je 
b i l za izdajo poplačan s kro
glo, k i so m u j o nameni l i 
Nemc i sami . 

Svoje spomine na part i zan
sko bolnišnico je povedal na
to tov. Ivan K o s i r n i k , ed in i 
še živeči, k i je b i l t rdno po
vezan z delom v njej in je za 
las ušel smrt i t ik pred poži
gom. Žalno svečanost j e 
popestr i l še spored, k i so ga 
pr iprav i l i učenci osnovne šole 
Moste z zborovsk im petjem 
in rec i tac i jami. 

Potem smo si udeleženci 
ogledali bolniško sobo, k i j e 
sk r i t a pod zemljo in pok r i t a 
z mahom ter posa jena s 
M U H k t , i i . Ce ne bi b i l vri-
den vhod, b i jo b i l o še danes 
težko o d k r i t i . 

Člani domače organizaci je 
Z B so tako izpo ln i l i nalogo, 
k i so si jo zadal i ob sveča
nosti v Mm ,II ko so se 
spomni l i dogodkov pred 
25. let i . 

Novi zdravn ik i in zdravstveni 
delavci 

Dip lomi ra l i so naslednji ab i tur ient i kamniške gimnazi je : 
N a med ic insk i fakultet i v L jub l jan i za zdravnico stoma-

tologinjo Mar i j a K r a l j iz Mengša in na višji šoli za zdrav
stvene delavce M ar i j a Skorjanc-Juteršek, na odde lku za me
dic inske sestre Jožica Bručan in M i l ena Lozar , na rentgen
skem odde lku pa Dikosava Dolenc, Sto jan Pire in Nevenka 
Pave. 

Obisk part izanskih krajev 
Učenci dveh razredov kamniške gimnazije so konec sep

t embra ob iska l i part izansko Menino in počastili spomin pad l ih 
borcev pod šavničami. Višji razredi šele Frana A lbrehta pa 
so ob iska l i Sipek in se ustavi l i pred spomenikom, kjer je 
b i la ustanovljena S landrova brigada. Po k u r i r s k i pot i so se 
čez Raki tovcc in Pšajnovico spust i l i do Šmartna. 

Zffcdnfa slana 
Prva lahka slana je pobel i la dol ine v noči na I. oktober, 

nato pa še naslednje dn i . Živo srebro se je spust i lo do •- 2*C. 
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DvosedežnI pony: druga nagrada mladim kamniškim zgodovi
narjem 

Kamniški 
pionirji 
v Ptuju 

Zveza prijateljev mladine 
Ptuj je za 1900-iotnico Ptuja 
pripravila srečanje pionirjev 
zgodovinarjev. 

18. oktobra so se v Ptuju 
zb rali pionirji zgodovinskih 
krožkov ali kot posamezniki 
osnovnih šol iz vse Slovenije. 

Na to srečanje so prišli iz 
različnih krajev: iz Ormoža, 
Kopra, Raven na Koroškem, 
Murske Sobote, Bleda, Ljuto 
mera, Slovenjega Gradca, 
Postojne, Ptuja in tudi iz 
Kamnika. Naše mesto sta za
stopali kot posameznici dve 
pionirki osnovne šole Tomo 
Brejc in zgodovinski krožek 
osnovne šole Frana Albrehta, 
pionir in pionirka. Srečanja 
so se udeležili tudi predava
telji zgodovine in številni go
stje. 

Prvi dan je bila v dvorani 
magistrata v Ptuju otvoritev 
razstave izdelkov pionirsko-
zgodovinskih krožkov, saj so 
morali prikazati zgodovino 
svojih mest v spisih in likov
nih izdelkih. 

Po razstavi so pripravili 
udeležencem srečanja spre
jem v Narodnem domu. Naj
mlajše zgodovinarje, mentor
je in goste je pozdravil pred
sednik skupščine občine Ptuj 
tov. Franjo Rebernak. Ptuj
ski pionirji so se mu zahvalili 
za pokroviteljstvo tega sre
čanja. Kamniški pionirji pa 
so se mu zahvalili za go
stoljubnost in mu poklonili 
majoliko. Nato je sledil lep 
ku l tu rn i program ptujskih 
p'ori'rjev in pogostitev. V ve
selem razpoloženju so se 
sprijateljili pionirji vseh 
mest. 

Drugi dan je na zboru spre
govoril o preteklosti in seda
njosti Ptuja in okolice prof. 
Jože Maučec, nato pa še tov. 
Srečko Stanič o delu s pio
nirji v ; jodovinskih krožkih. 
Z a tem so si pionirji pod 
vodstvom ogledali znamenito 
sti Ptuja. 

Delegacija zastopnikov ude
ležencev pionirjev je obiskala 
ponesrečene pionirje v bolni
ci. Druga skupina pa se je 
odpeljala v Tomaž in položi
la venec na grobove pionir
jev, umrlih v prometni nesre
či pri Ptuju. 

Pionirji so se ponovno 
zbrali v Narodnem domu. 
Srečanje je bilo zaključeno z 
razglasitvijo nagrad posamez
nim zgodovinskim krožkom, 
k i so s svojimi izdelki na raz
stavi najbolje prikazali svoje 
delo in prizadevanje v spo
znavanju svojega kraja m 
njegovih zmamenitosti. 

Prvo nagrado so prejeli iz 
Slovenjega Gradca — foto
aparat. 

Drugo nagrado zgodovinski 
krožek osnovne šole Frana 
Albrehta Kamnik — dvosc-
dežni pony. 

Tretjo nagrado iz Murske 
Sobote — športno opremo. 

Ob pogostitvi so si pionirji 
čestitali za prejete nagrade 
in izmenjali naslove ter se 
zahvalili plujskim pionirjem 
za gostoljubje. 

Po dolgi vožnji so se pio
nirji veseli vrnili v Kamnik. 
Se dolgo se bodo spominjali 
doživetij v Ptuju. 

Zahvala občinski zvezi pri
jateljev mladine Kamnik, ki 
je s sredstvi omogočila pio
nirjem udeležbo na tem sre
čanju, in mentorjem, k¡ so 
dajali napotke pri delu! 

Menina odpira vrata turizmu 
Na Menriii Je bilo letošnje 

poletje mnogo več obiskoval
cev kot lani. Na Menlno lah
ko pridemo z vsemi motorni
mi vozili po dosti dobri ce
sti, po kateri kamioni spra
vijo v dolino na tisoče m s le
sa, zato si jo mnogi Izberejo 
kot cilj prijetnega nedeljske
ga izleta. Nekdanje planšar-
sko posestvo na Blbl, ki leži 
1308 m visoko, Je lani prevze
lo planinsko društvo Agro-
kombinat Emona. Ze lani so 
začeli preurejati prostore v 
gostišče, ki ga zdaj že drugo 
leto vodi oskrbnik Ludvik 
KroŠelJ z ženo. Letos se je 
promet na Blbl povečal za 50 

odstotkov. Gostinsko sobo so | 
oskrbeli s točilno mizo, v so
bi pa Je prostora tudi za 50 
gostov hkrati. Ob lepem vre
menu pa se obiskovalci naj
raje zadržujejo pred domom, 
saj avtomobili lahko prlvozi-
Jo prav do poslopja. V sep
tembru so namreč od ceste 
napravili odcep do gostišča. 
Večje skupine Izletnikov pri
peljejo tudi avtobusi. PD 
Agrokombinat Emona je le
tos vložil mnogo sredstev v 
obnovo doma. Pod streho so 
uredili sobe za prenočišča, 
streho so pokrili z valovitimi 
eternitnlml ploščami, ker so 
skodle že odslužile. Med oku-

Lepo Je bilo na morju 
so veselo zatrjevali mladi 
pionirji, ki so se zagoreli in 
odnočiti vrnili z letovanja na 
Debelem Rtiču. Kako so se 
jih šele razveselili zadovoljni 
starši! 

Občinska zveza prijateljev 
mladine "Kamnik se zaveda, 
da imajo važen pomen za 
vzgojo in varstvo otrok po
leg temeljnih tudi druge obli
ke vzgojnih dejavnosti. Ena 
izmed teh uspelih oblik so 
letovanja, ki so pokazala do
bre uspehe v zadnjih letih 
tudi v naši občini. Zato je 
bila pri občinski zvezi prijate
ljev mladine posebna komisi
ja, ki že vrsto let pripravlja 
za otroke občine Kamnik 
poletna počitniška letovanja 
na morju. 

Letos so otroci letovali v 
dveh izmenah po 14 dni. V 
prvi je bilo 48, v drugi 46, 
skupno torej 94 otrok. Zelo 
težaven je vedno izbor, ker 
je vselej več pri javijoncev, ka
kor pa jih je možno vklju
čiti v letovanje. Pri izbiri je 
predvsem odločal zdravniški 
predlog ter socialni položaj 
družine, iz katere je bil pri-
javljcncc. Letos so imeli 
prednost otroci podeželskih 
krajev, bili so v večini. Pri
spevke so plačali doloma 
starši. Prispevala pa je tudi 
občinska skupščina Kamnik. 

Letos je določila v ta namen 
12.000,00 d in , lep prispevek v 
znesku 10.000,00 din pa je pr i 
ložil občinski s ind ika ln i svet. 

Tako je b i lo mars ikatere
mu o t roku omogočeno letova
nje i n rekreaci ja , česar b i 
sami starši s svo j imi prispev
ki ne zmogl i . 

K l j u b prav i lnemu razume
vanju in dobr i vol j i pa vsem 
željam ni b i l o mogoče 
ustreči. 

Letošnje število pri javl je
n i h je pokazalo, ko l ik znesek 
bo približno treba za pr ihod
nje leto. 

Domov so pripel jale vzgoji
teljice svoje varovance vse 
zadovoljne, ker sc ni zgodi la 
nobana nesreča. Na letovanju 
so j i m pr iprav i le tudi ob i l o 
zabave, različnih tekmovanj , 
vožnjo z ladjo do K o p r a , ne
vešče p a so naučile p lava t i . 

Letovanje je zaključeno. 
Zadovo l jn i so o t roc i i n star
ši, k i so se vsaj za nekaj 
tednov rešili nenehne s k r b i 
zanje. Naši mal i pa so se 
odpočili in ok rep i l i , kar . bo 
nedvomno ugodno vp l iva lo 
tud i na nj ihovo rast In uspe
šen telesni razvoj . 

M i vsi pa p r i s luhn imo mla
d in i , k i sc hvaležma zahvalju
je in pros i : Se pr ihodnje leto 
tako lopo i n še za dl je časa! 

M. B. 

pačijo je bil namreč dom po
žgali, po osvoboditvi pa so 
streho obnovili in jo pokrili 
s skodlami. 

Gozdno gospodarstvo bo 
povezalo Blbo s planinskim 
domom na Smrckovcu, ki ga 
Je zgradilo PD Gornji grad. 
Z buldožerji uravnavajo ce
stišče, ki bo s!> mimo jezer
ca Bide. Tudi dom na Smrc
kovcu je bil letos deležen 
večjega obiska. Cesta, ki Jo 
gradijo Iz Gornjega grada, sc 
Je že tako približala domu, 
da dohod za Izletnike ne 
predstavlja nobenih težav. 
Tako je Mcnina v letošnjem 
letu napravila važen korak 
naprej v razvoju gorskega tu
rizma. Prihodnje leto, ko bo
do popravili cesto iz Tuhinj
ske doline na Menino, bo 
planina na stežaj odprla vra
ta obiskovalcem, 

Za spomin na letošnjo boga
to letino gob: Tudi Igorju 
Plevelu Iz Kamnika se je na
smehnila gobarska sreča. Pet 
lepih gob na enem »štoru« ni 
kar tako 

1 Ü» i 

.m* 

Res lepo je bilo na Debelem rtiču, 
je sc prav gotovo spet vidimo 

Najraje W kar ostali ob toplem morju. Prihodnje polet-



Kužnarjev oče 
z Olševka - 85 - letnik 

V začetku oktobra je praz
noval 85 let življenja Franc 
Virjent, po domače Kužnar
jev oče z Olševka. Kljub vi
soki starosti in trdemu živ
ljenju je še vedno korenjak. 
2ivljenjska pot ga je vodila 
po širokem svetu. Sedem let 
je bil v vojaški suknji in ti
soče kilometrov daleč tam v 
daljni S i b i r i j i , vOmsku, Petro-
pavlovsku in v Berdjansku ob 
Azjovskem morju, kjer je bil 
priča veliki oktobrski revolu
c i j i . 

Leta 1920 je bil župan v 
Nevknjh, iztvolijfan na listi 
•enotne socialistične delavske 
partije Jugoslavije. Avgusta 
1941 sedom tednov v begunj

sk ih zapor ih. Njegova samot
na domačija .na Kužni je b i la 
zatočišče številnim part iza
nom. S i n Nace, sedem otrok 
je b i lo v družini, je padel v 
posavskih gozdovih. 

K o smo Kužnarjevcga oče
ta pred dnevi ob iska l i , pred 
dvema mesecema m u je umr
la njegova življenjska sopot
nica, znana port i zanska ma
ma, in mu zaželeli še mnogo 
let, nam je dejal : »Ne vem, 
če bom učakal očetova leta. 
skoraj 91 so jih imeli.« In že 
je stopi l prot i u l jn jaku , kjer 
hrani svoje spomine. »Tega l i 
pa še nisem pokazal , je de
ja l z nasmehom, ko je odpi-

Pol stoletja 
skupnega življenja 

9. novembra sta Terezija in Leopold Hribar z Malega 
hriba 7 v Tuhinjski dolini praznovala pomemben jubilej — 
50-letnico skupnega življenja. 

Na skupno življenjsko pot sta stopila leta 1919, ko se je 
I-eopold Hribar vrnil l dolge poti po Rusiji, kamor ga je 
zanesla prva svetovna vojna. Tu je bil priča velikih zgodo 
vinskih dni, saj je tudi sam sodeloval kot prostovoljec 
v Rdeči gardi. 

Težki dnevi so doleteli Hribarjevo družino tudi v času 
okupacije. Felcjanov oče, kol mu pravijo po domače, je 
Sodeloval kol obveščevalec in kurir v NOB. Zaradi sodelovanja 
s partizani je bil leta 1943 izseljen v taborišče Burghausen 
na Bavarskem, od koder se ic šele julija 1945 vrnil domov. 
I)v«.ie Žrtev ie morala družina žrtvovati za n.iso lepšo prihod-
nosi To sta bila sinova Polde in Janez, ki sta padla v paiii/a 
nih. i 

Kljub težkemu življenju sta oba zakonca še vedno čila in 
zdrava. Oče Fclcjan pa se še vedno rad spominja svojih 

otovanj po širnem svetu, pa tudi lepih trenutkov, ki jih 
doživel v življenju. 
K redkemu jubileju je zakoncema Hribar čestital in jima 

poklonil skromno darilo tudi predsednik občinske Skupščine 
Vinko Gobec, Čestitkam se pridružuj« udi mi z željo, da 
bi slavij, m a še dolgo uživala sadove svojega dela. -C 

j r a l leseno škatlo, v kater i je 
bi la stara ruska ba la l a ika , 
vendar še vedno lepo ohra
njena. 

»Kupil sem jo za t r i rub
lje v Pctropav lovskem 1915. 
leta. Skora j vse naše narod
ne sem prelgral na nj i , v dol 
gih večerih mi je krajšala 
čas in me spominja la r;a 
dom.« 

Zan imivo je preb i rat i nje
gove spomine in pesmi, ki jih 
je za tri zajetne knjige. Sko
raj vsa njeoova trda življenj
ska pol knapa gozdnega de
lavca, zlasti pa doživljaji v 
prv i in drugi svetovni vojni 
so pbpl4*«i v n j ih . 

Podar i ! j ih je našemu mu
zeju. O/cane platnice in oru-
meneli l is t i so eno redkih pi
sanih pričevanj našega pre-
proslcga c 'oveka. »Naj pozni 
rodovi p>g'cdajo. ka r jih bo 
zanimalo.« je zapisal Kužnar
jev ose iz Olševka. 

E n o svoj ih zadnj ih pesmi 
je posvet i l gradu Zaprice, 
kjer je danes kamniški mu
zej. Takole prav i : 
Grad Zaprice stoj i , 
kaj danes not ' se vse godi. 
Protestant je nekdaj not so 

b l i , 
so vero Lu t ra oznanjal i . 
Obiščite ta grad. 
K o zadovoljen bo vsak. 
muzej , star ino, videl boš, 
pozabi l n ikdar pa ne boš. 

Tud i mars ikatero p ikro , 
vendar vedino dobronamerno 
in pošteno je zapisal v svoj ih 
verz ih. Taika je na pr imer tale 
o nevcl jskih zadružnikih: 

V Nevi jah je zadruga, 
je stara ko država. 
Včlanjeni l judje 
prav dobro skup drže. 

Odbor redno zboruje, 
pi edsednik dopoveduje: 
gospodarj i zdaj smo mi, 
ko denar se nam redi . 

V K a m n i k so nas povabi l i , 
zadrugo nam bi rad' razb i l i . 
Purgar j i so tak ' l judje, 
da od kmeta r ad ' žive. 

Se in še bi lahko prebirali 
stihe, ki so sicer okorni, kot 
je okorna roka, ki jih je pi
sala, vendar veren odraz ča
sa, v katerem so nastali. 

Se enkrat: na mnoga leta, 
oče Kužmar! S. 

»Občana« vedno težko čakam,« pravi Marica Stegnar Iz pod-
gorja, ki bo prihodnje leto slara 90 let. Verjetno naSi najsta
rejši bralki želimo še na mnoga leta! 

Šmartno v Tuhinju: 
vaščani pomagajo 

pogorelcu 
Nesreča nikoli ne počiva. 

Sredi Julija je rdeči petelin 
uničil stanovanjsko hišo In 
gospodarsko poslopje Jožeta 
Hribarja iz Praproc 5 pri 
s n i . i i i . i H v Tuhinju. Skrom
ni dinarji od zavarovalnice ie 
zdaleč ne bi mogli pokriti na
stale škode. 

Občani krajevne skupnosti 
Šmartno, ki so na pobudo 
krajevne organizacija SZDL 
In krajevne skupnosti že to
likokrat pokazali, da je le v 
slogi moč, tudi tokrat niso 
stali ob strani. 

Krajevna organizacija 
S/.IM. je organizirala nabiral
no akcijo, ki je naletela na 
velik odziv med ljudmi. Od 

ne ravno velikih dohodkov, 
ki včasih komaj zadostujejo 
za preživljanje, so zbrali v 
10 vaseh v tcraCkem času 

6145.00 S din. Največ so zbra
li v BuC-u. 181.500 S din, na
to v Srna rt nem. 107,500. v 
Kostanju 100.000, V HruAovki 
in Pod bregu 68,500, na Rav
nah In v Praprečah 65.01)0, v 
Gradišču 49.000 in v Sidolu in 
Stebjevku 43.000. 

Občani vasi v krajevni 
skupnosti Šmartno so tako 
znova dokazali, da vedo, kaj 
je prava krajevna skupno-;!, 
v kateri morajo biti vsi za 
enega in eden za vse. Z deja
nji in ne z besedami so to 
tudi tokrat potrdili. 

S. 

Svečanosti 
ob dnevu mrtvih 

Tudi lelos so se ob številnih grobiščih padlih borcev 
v naši občini zbrali ljudje, da bi počastili spomin žrtev za 
svobodo. Lepo jesensko vreme in pisana paleta odpadajočega 
listja po gozdovih sta dala temu dnevu svojsko obeležje. 

Na kamniških Žalah je bila komemoracija že dan pred 
dnevom mrtvih. Program so izvedli pevci dupliške »Svooode«, 
mladinski pevski zbor osnovne šole Toma Brejca, recitatorji 
iz gimnazije in obeh kamniških osnovnih šol. Na grobnico 
padlih borcev so položili vence občinska konlerenca SZDLj 
krajevna organizacija zveze borcev in učenci osnovnih šol. 

Na dan mrtvih so bile spominske svečanosti v Rudniku, 
v Stranjah, v Črni in drugod. 

Posebno prisrčna je bila slovesnost ob spomeniku 115 
padlim borcem in talcem v Črni. Poleg dupliških pevcev, ki 
se vsako leto udeleže te svečanosti, so v programu sod. lovali 
pionirji osnovne šole Stranje s pesmimi in prisrčnimi 
recitacijami. 

Otožno je zadonela pesem Padel je padel . . . prek črnanskih 
gozdov, na grobovih pa so v jesenskem vetru zaplapolale 
številne svečke. Spomin na žjtvc bo živel naprej v srcih 
mladih . . . 



Pred odkritjem spomenika 
Turistično društvo v Kam

niku pripravlja odkritje spo
menika pesniku in dramatiku 
Antonu Medvedu v počastitev 
100 letnice njegovega rojstva. 
Za spomenik je komisija Iz
brala prostor v Medvedovi 
ulici, nasproti pesnikove 
rojstne hiše. Doprsni kip pe
snika je izdelal a kad. kipar 
Le o Homar. Turistično dru
štvo je vodila pri tej akciji 
ugotovitev, da Ima Kamnik 
toliko mož, ki so zaslužni za 
slovensko kulturno rast, pa 
nobenemu še nismo postavili 
spomenika. 

Anton Medved se je rodil 
19. maja 1869 v Kamniku, na 
Grabnu aH v sedanji Medve
dovi ulici. Oče je bil kamni
ški meščan in sodar (»Jaz de
lam ode, vi delate sode, moj 
oče . . .). V družini, kt se Je 
skromno preživljala, je bilo 
9 otrok. Mati Barbara je bila 
velika ljubiteljica knjige in 
stalna igralka na čitalniškem 
odru. Umrla je stara komaj 
44 let, ko je bil Anton star 
šele 13 let. Po maturi v Ljub
ljani je Medved leta 1888 
vstopil v bogoslovje. Kot ka
plan Je od 1892 služboval v 
Semiču, Črnomlju in Šmar
jah. Ni sc mu izpolnila že
lja, da bi šel študirat naprej 
v Rim. Nato je bil v Trnovem 
v Ljubljani, na Vačah, od 
1900 do 1904 pa v Konšici nad 
Zagorjem. Tu je v miru 
ustvarjal, zbolel pa je na živ
cih in želodcu. Po daljšem 
zdravljenju je pol leta živel 
pri prijatelju pisatelju l in 
žgarju v Zclimljem. Z novim 
letom 1905 je nastopil kaplan-
sko službo v Preski, pa je 
spet zbolel. Po polletnem 
zdravljenju v protialkohol-
nem zdravilišču v Pranthofu 

na Niže Avstrijskem, je od L 
septembra 1905 do 26. sep
tembra 1907 preživel svojo 
najlepšo službo v Breznlci. 
Po operaciji na slepiču in 
črevesju je komaj ostal živ. 
Polletni dopust je preživel na 
Vrhpolju pri Kamniku, po
tem je odšel 9. aprila 1908 
na župnijo Turjak. Moral je 
zelo redno živeti, zato si je 
duševno in telesno opomogel. 
Ko je spet prekršil red, je 
neizbežno sledilo hudo vnetje 
črevesja In 12. marca 1910 je 
v Turjaškem gradu umrl 
v okrogli sobi južnega stolpa, 
ki so jo zdaj restavrirall in 
bo nosila Ime »Medvedova so
ba«. 

Medvedovi pesniški poizku
si segajo še v gimnazijska 
leta. Iz dijaških let je ohra
njen pesniški album z lastni
mi risbami »Opevane slike 
Kamnika in okolice«. Prve 
njegove pesniške stvaritve iz
virajo iz občudovanja do le
pot svojega rojstnega kraja 
Kamnika. S pesmimi je sode
loval pri Ljubljanskem Zvo
nu, Domu in svetu in drugod, 
Izdal pa je dva obsežna zvez
ka Poezij (1906 in 1909). Kr i 
tika je sprejela njegove pe
smi kot delo klasične oblike 
in tehtnih misli. V svojih pe
smih Je Medved izražal svoje 
poglede na življenje ter o 
mestu človeka v vesoljstvu. 
Svojo občutljivo pesniško na
ravo, ki jI pripada velik de
lež trpljenja, izraža v verzih: 

Kaj morem, da žalost In 
radost sveta 

globočje sc v meni zrcali, 
da upanje 

ali spomin mi duha 
hitreje razjasni in žali. 

Duplica: Gostovanje 
pevcev na Koroškem 
Pevski zbor dupliške »Svobode« pod vodstvom Emesta 

JCvartiča je 25. oktobra gostoval na Koroškem, v Plešerki pri 
Celovcu. Dupliški pevci so navdušenim poslušalcem predsta
vili pester spored slovenskih naroTJnih in partizanskih pesmi. 
V pr i jeten sobotni večer na koroški domačiji p r i Alešu so 
zazvenelc pesmi: Tam, kjer pisana so polja, Pavla Kcrnjaka 
Spev Koroške, Tam na Pugled gori, Vasovalec, Ob večerni 
uri, Zdrav ica in druge. 

Po koncertu pa so zazvenele poskočne melodije, ki so jih 
urezali Fantje z Gorenjske, ansambel E. Kvartiča. 

Prijetnega večera kar ni hotelo biti konec. Koroški Sloven
ci si želijo še več podobnih srečanj. Domačini so se tudi od
zvali povabilu dupliških pevcev, naj pridejo gostovat v 
Kamnik. - l j 

Novi direktor gimnazije 
Novi direktor gimnazije v Kamniku je prof. Ivan Justinek, 

dosedanji direktor osnovne šole Tomo Brejc v Kamniku. 
Delovna skupnost gimnazije Kamnik ga je na to mesto izvo
lila na svoji seji dne 17. oktobra. Novi ravnatelj bo prevzel 
dolžnost že z novembrom. Kot vršilec dolžnosti direktorja 
je do izvolitve novega direktorja vodi la zavod prof. Ivanka 
Kcršmanc. Za njeno delo ji je svet gimnazije Kamnik izrazil 
zahvalo in priznanje. 

Začetni tečaji 
Na delavski univerzi v Kamniku se je 20. ok tobra začel 

začetniški tečaj pouka nemškega jezika, k i se ga udeležuje 
20 tečajnikov. V programu je tudi začetni tečaj iz angleškega 
in italijanskega jezika. Začela sc bosta brž ko bo dovolj pii-
javljcncev. 

Prihodnji mesec se bo začel tudi pouk v večerni osnovni 
šoli za sedmi ui osmi razred. 

Ali pa: 

Širok je svet, obzorje moje 
tesno, 

moj dom puščava, drugim 
dom je vrt. 

V epskih pesmih, ki jih je 
mnogo napisal (Zaklelo kam
niško jezero. Zakaj v Nevljah 
ob treh zvoni), ne dosega 
Aškerca. Bolj kot pesnik pa 
je Medved današnjemu rodu 
poznan kot dramatik. Nje
gov vzor je klasična zgodo 
vinska tragedija, ki naj pri
kaže našo slovensko zgodo
vino. Po petdejanski drami 
»Viljem Ostrovrhar« (leta 
1894) je naslednje leto napi
sal »Kacijanarja« in tragedijo 
»Za pravdo in srce« (1896. le
ta), ki Je zajeta iz slovenske
ga kmečkega upora 1573. To 
Medvedovo klasično delo še 
zdaj pogosto uprizarjajo na 
slovenskih odrih (lani v 
škofji Loki in v Mengšu v 
letnem gledališču). Zgodovin
ski je tudi dramatski prikaz 
»Cesar Friderik na Malem 
gradu«. V vseh Medvedovih 
zgodovinskih dramah veje 
močno narodno čustvo, iz 
Kacijanarja pa odseva močen 
sodoben narodnopolitičnl po
udarek. Medved je bil velik 
domoljub in je ljubil svojo 
slovensko govorico: 

Ljubim te slovenska govorica, 
ljubim bolj kot žuboreči vir, 
bolj kot pesem, ki jo drobna 

ptica 
poje v jutranji svečani mir. 

Med realističnimi dramami, 
ki jih je Medved napisal po 
letu 1900, so »Krivica in do
brota«, »Na odru življenja«, 
»Poscstrini«, »Stari In Mladi« 
in »Crnošolec«, ki ga Je iz 
petdejanke predeloval v dvo-
dejanko, ko mu je smrt pre
križala delo. 

V vrsti komedij je prva tri-
dejanska »Na ogledih«, po
tem pa se »Prvi april« in 
»Rendezvous«, ki smo ga vi
deli na televiziji. Njegove 
kulturnopolltlčne puščice, ki 
jih je raztresal po raznih li
stih, so polne duhovitosti in 
domislic. 

Kakor je poudaril pisatelj 
Franc Seliškar v slovesnem 
govoru leta 1925 ob odkritju 
spominske plošče na pesniko
vi rojstni hiši v Kamniku, je 
bil Medved klesar slovenske 
besede, klicar naše zgodovine 
v svojih dramah in najnež-
nejši sin svoje matere. Can
kar pravi o nJem: To je bil 
najlepši slovenski fant, rim
ski nos, črne oči, mehkobne 
usnice, fini glas. Bil je zelo 
nadarjen, nemirne in bolest
no občutljive pesniške nara
ve, ob vedno bolj zrahljancin 
zdravju pa je na koncu po
stajal tožen in zagrenjen. 

O pesniku Antonu Medve
du je v več letnikih Kamni
škega zbornika objavil teme
ljita razglabljanja profesor 
Emil Cesar, zbral pa je tudi 
vso Medvedovo bibliografijo. 

Odgovor na poslansko vprašanje: 

Doklej »sezonski 
delavci« v prosveti? 
Vprašanje, ki zadeva sprejemanje prosvetnih delav

cev v delovno razmerje za določen čas (torej, ki jih 
uvršča med nekakšne »sezonske delavec« — kar je zad
nje čase vse pogostejša praksa), je našlo svoj odmev 
tudi v republiškem zboru skupščine: v obliki poslan
skega vprašanja ga je zastavil Franc Svetolj, nanj pa je 
odgovoril republiški sekretar za prosveto in kulturo 
Slavko Bohanec. 

V skladu z zakonskimi predpisi lahko šola sprejme 
učitelja v delovno razmerje za določen čas samo na 
začasno izpraznjeno delovno mesto — je dejal republi
ški sekretar — torej zaradi bolezenskega dopusta, od-
služenja vojaščine itd., ali pa zaradi tega, ker se na 
razpis ne oglasi nihče s predpisano izobrazbo. To je 
torej dovoljeno samo v izjemnih okoliščinah — ki pa 
so seveda na posameznih območjih lahko bolj ali manj 
pogostne. 

Republiškemu sekretariatu za prosveto in kulturo pa 
je znano, je še dejal Slavko Bohanec, da so tudi pri
meri, ko šole razpišejo zasedbo delovnega mesta mimo 
zakonito dovoljenih razlogov. 

Vzrok je največkrat v tem, tako govore ugotovitve 
sekretariata, da sc šole bojijo razpisati delovno mesto 
za nedoločen čas, — saj bi morale pozneje, ko bi se 
obseg dela spet"zmanjšal, učitelju odpovedati delovno 
razmerje. 

Republiški sekretariat je dogovorjen z Zavodom za 
šolstvo SR Slovenije, da bo le-ta ob svojih rednih pre
gledih dejavnosti šol ugotavljal tudi takšne primere ter 
opozarjal na njihovo nezakonitost, po potrebi pa se 
poslužii še drugih ukrepov. 

Ob ocenjevanju sedanje prakse (da sc delovno raz
merje z učitelji v mnogih primerih s&lcpa samo za čas 
trajanja enega šolskega leta) je republiški sekretariat 
za prosveto in kulturo mnenja, da je takšno »sezonsko« 
najemanje učiteljev moralno in in politično nevzdržen 
pojav. 

Sekretariat za prosveto in kulturo je že v dogovoru 
z republiško izobraževalno skupnostjo in RO sindika
tov, da bi našli uspešnejši način za preprečevanje takš
nih primerov. 

P o t r e b e n t^čaj 
Delavska univerza v Kamniku je od 20. do 24. oktobra 

organizirala petdnevni tečaj za osebe, zaposlene v proizvod
nji ali prometu z živili. Znana strokovnjakinja za higieno 
živil dr. Ana Kraker je predavala o higieni živil in prostorov, 
o osebni higieni in zakonskih predpisih v zvezi s higieno v 
prodajnih prostorih. Dr. Julijana Šuštar pa je govorila o 
preprečevanju in zatiranju nalezljivih bolezni. Ob zelo razve 
jani službi bifejev in trgovin v mestu in na podeželju b 
tečaj zaslužil boljši obisk. Iz vodilnega kamniškega podjetja 
»Kočna« ni bilo na tečaju nobenega v prodaji živil zaposlenega 
uslužbenca. Pa ne bi bilo napačno, če bi b i l v trgovski s!užbi 
tudi kdo, k i bi vedel ,kako in na kakem mestu je treba izpo
stavljati trgovsko blago, da sc ne bo kvarilo. Tako n. pr. 
krompir v samopostrežni trgovini na Zapricah ne sme biti 
v prodaji izpostavljen svetlobi, ne dnevni ne električni, ker 
postane zelen in zdravju škodljiv. Se več je tak ih podrobno
sti, ki jih navaden državljan pač opazi, pa bi bilo dobro, 
če bi tudi trgovski uslužbenci o tem kaj več vedeli. 

> 

i 

i 

Lorelev v Kamniku 
V sredo, 22. oktobra, Je 

imel v dvorani kina »Dom« 
koncert moški pevski zbor 
»Lorelev« iz Diilmena na 
VVestfalskem. Zbor, ki ima 35 
pevcev, sestavljajo člani sin
dikata kovinarjev In tekstil
cev, vodi pa ga dirigent Ro
bert Kempcr. V polni dvora
ni, ki so jo zasedli dijaki 
gimnazije in osnovnih šol, so 
peli umetne in narodne pe
smi raznih narodov, med 
njimi tudi pesmi jugoslovan
skih narodov. Mlade poslu

šalce je posebno navdušil 1 
letni nizozemski otroški 
zvezdnik Fransje, ki je pel 
kot solist. 

/al je bil koncert, ki ga j 
pripravila kamniška Lira, 
dopoldanskem času, tako d 
pevcev niso slišali vsi ljubi
telji lepega petja. Nems 
pevci so želeli peli dclnvcei 
Svilanita, vendar to v dono 
danskem času nI bilo more
če. Po koncertu so cclpotov; 
II v Avstrijo, kjer so imeli 
isti večer koncert. 



: Uspeh kamniških planincev 

Tovorna žičnica na Kamniško sedlo 
i 

HI.K 

Koča na Kamniškem sedlu 
bila zgrajena leta 1906. Ka

paciteta koče je zelo skrom
na, saj ima samo 20 ležišč v 
sobah in 26 skupnih ležišč, 
kar danes ne zadošča vedno 

jemu številu obiskovalcev, 
er pa je koča z ozirom na 
jeno starost tudi dotrajana, 

je Planinsko društvo Kam
na pobudo Planinske 

eze Slovenije že v letu 1966 
ločil za adaptacijo, oz. za 
aditev novega planinskega 

orna. 
Ze v začetku leta 1967 je 

društvo dalo napraviti tri 
idejne osnutke, od katerih je 
bil sprejet osnutek tov. ing. 
arh. Jožeta Bregarja, »Slove
nija Projekt«. Na osnovi spre
jetega osnutka je PD Kam
nik oddalo v izdelavo pom-

tni elaborat z načrti in 
oračuni »Slovenija Projek

tu« v Ljubljani. Po teh načrtih 
bo zgrajen prizidek v izmeri 
17.80x10 m, v .katerem bo v 
pritličju jedilnica s kuhinjo 
Ka 100 osrb, v I. in II. nad 
strop ju 31 ležišč, v podstreš-
iu pa 10 skupnih ležišč. 

Staro kočo se bo do konč
ne dotrajanosti preuredilo v 
prenočišče. Tako bo koča z 
novim prizidkom zmogla 100 
gostov v jedilnici, 80 ležišč v 
sobah in 36 skupnih ležišč. 

S to preureditvijo bo tudi 
mogoče organizirati večje al
pinistične zimske tečaje gor
ske reševalne službe, hkrati 
pa bodo zaradi dolge zimske 
sezone tudi boljši pogoji za 
vrhunske smučarje. 

Po odločitvi za adaptiranje 
doma na Kamniškem sedlu, 
so v letu 1967 začeli s pripra
vami za zgraditev tovorne 
žičnice. Po lokacijski odobrit
vi so pričeli trasirati piogo. 
Trasiran je je bilo težavno za
radi težkega gorskega terena. 
Iz estetskih zahtev mora bi
ti zgornja postaja žičnice na 
levi strani koče, zato so mo
rali betonske temelje spodnje 
postaje žičnice postaviti v li
nijo pod cesto, kar je celot
ne stroške znatno povečalo. 

Spodnja pogonska postaja 
žičnice stoji na »Jermanci« 
nad Kamniško Bistrico. Tra
sa žičnice je dolga 3300 m, vi
šinske razlike 1061 m med po
stajama. Nosilnost žičnice je 
600 kg. Vožnja od spodnje do 
zgornje postaje traja 26 mi
nut. Ako računamo, da je do-
sedaj stal prenos za 1 kg ma
teriala din 1.20, bi stal pre
nos za 600 kg materiala din 
720.—. Ta račun nam poka
že, da bo žičnica s prevozom 
:ca 500 ton materiala zelo 
rentabilna, veliko prednost 
pa ima pred nosači, ki jih 
danes za prenots večjih koli
čin materiala ni mogoče do
bili. Da bi bila izdelava to
vorne žičnice čim cenejša, so 
sc odločili za izdelavo pogona 
v lastni režiji. Nabavili je bi
lo treba ditssel motor 31 KS, 
reduktor, mfrijaln ;k, vodilna 
ko'?sa, ca 330Om žice nosil
ke m 6600 m žice viačiMte. 7.a 
kompletni pogon žičnice jo 

izdelal načrt ing. Stcfula Du
šan, iz Stola, ki je tudi nad
zoroval izvedbo del. 

Betonski temelj na spodnji 
postaji žičnice je zgradilo 
podjetje »Projekt« Kranj. Na 
ta temelj je montirana prek 
8 ton težka pogonska urcdil-
tev. Veliko telesno ogrodje, 
povezano s skladiščem, je lič
no izdelano in daje prijeten 
izgled celi postaji. Celotno 
montažo žičnice, to je 7 stol
pov z gornjo postajo in mon
tažo žice, so opravili v reži
ji PDK montorji iz Soškega 
gozdnega gospodarstva Tol
min in monterji gozdnega go
spodarstva Ljubljana, obrat 
Kamnik. Montažo je vodil 
priznani strokovnjak žičničar 
Soškega gozdnega gospodar
stva Tolmin tov. Jože Pod-
gornik. Delo monterjev ni bi
lo lahko. V višino 1864 m so 
morali spraviti 1200 kg težek 
bencinski motor za vlačenjc 
žice in lesa za stolpe. Samo 
žica vlačilka in nosilka teh
tata prok 12 ton in vso to te
žo so spretni monterji mo
rali izvleči po zelo težavnem 
terenu na Kamniško sedlo 
in jo montirati v stolpe. Tu
di postavljanje 18 m visokih 
stolpov na Kaplanu pod Bra
no, kjer je bilo prostora ko
maj za stolp, ni delalo pre
glavic izkušenim žičničarjem. 
Veliko skrbi pa je kamni
škim planincem povzročilo 
železobetonsko sidro za pri

trditev žice nosilke na zgor
nji postaji tovorne žičnice. 
Za to sidro je bilo treba zvo 
žiti s konji 12 m-1 peska iz
pod Planjave in 3500 kg ce
menta in železa iz Kamniške 
Bistrice. 

Prvotni proračun Soškega 
gozdnega gospodarstva Tol
min za graditev tovorne žič
nice na Kamniško sedlo je 
znašal 35 milijonov starih di
narjev. V tem proračunu pa 
niso bili zajeli stroški be
tonskega temelja za spodnjo 
postajo, ki je znašal prek 
4,000.000 starih dinarjev m 
stroški zgornjega sidra, ki so 
znašali prek 1,2 milijona sta
rih dinarjev. Tako bi po pr
votnem proračunu iz leta 
1967 znašali skupni stroški 
prek 40 milijonov starih di
narjev, dosednnji stroški žič
nice, ki že obratuje, pa znaša
jo ca. 30 milijonov starih din. 
Kljub temu, da so vsa dela 
pri žičnici izdelana v solidni 
in boljši izvedbi kot je bilo 
zamišljeno prvotno, so stro
ški znatno manjši, kar je za
sluga dobrega vodstva planin
skega društva. 

Vse delo so skrbno sprem
ljali kamniški planinci, saj 
je bilo pri tom opravljeno 
prek 900 ur prostovoljnega 
dela. Mnogo nalog pa je brez
plačno opravilo podjetje Stol 
Kamnik kakor tudi ostala 
kamniška podjetja. 

J . R. 

Smučanje na ItlaBnitzu 
7 DNEVNO SMUČANJE 
I. skupina: 17. L do 24. I. 1970 

II. skupina: 24. 1. do 31. L 1970 
V ceno 750 N. din je vračunano 7 dnevno bivanje s polnimi 
pensioni v hotelu THALER HOF v Malnitzu, prevoz z avtobu
som v o b e smeri, neomejeno šlevilo voženj z žičnico na An 
kogcl (2630 m), vožnja z vsemi vlečnicami — neomejeno šte
vilo .kopanje v novem zimskem bazenu, prevoz smuči in or
ganizacija. 
Bivanje v Malnitzu bo nudilo posebno zadovoljstvo naj
zahtevnejšemu smučarju, saj ima poleg čudovitih smuških 
terenov tudi možnost plavanja, drsanja, mesto ima sauno, ki-
nodvorano, kavarno, bar, ples. 
V kolikor se za smučanje na Malnitzu zanimate in namera
vate prijaviti, storite to čimpreje, ker je število prijavljcnccv 
omejeno. 
Lepo pozdravljamo! 

T U R I S T 
Titov trg 20 
telefon 83-249 

Industrijski kombinat 

S V I T Kamnik s svojimi obrati: 

Plastika K riževe i Kemični 
Impregnacija 1'oramika Modelit 

čest i ta vsom občanom ob prazniku dneva republike. 

Iskrene čest i tke vsem občanom Kamnika 
ob prazniku dneva republike 

kolektiv tovarne 

S V I L A M I T 

Kamniški 
rokomet 

n a pohodu 
Za nami je jesenski del 

prvenstva in zopet lahko z 
veseljem ugotovimo, da je 
bila letošnja jesen najuspeš
nejša doslej. Letos smo 
ustanovili žensko ekipo, ki 
nastopa v LCRL in zavzema 
žal zadnje mesto, toda kaj 
drugega tudi ne smemo pri
čakovati saj so v ekipi neiz
kušene pionirke, ki jim je 
neuspeh edinole dobra liga-
ška šola. Že v naslednjem 
letu pa lahko tudi od njih 
pričakujemo vzpodbudnejše 
rezultate. Druga moška eki
pa se je v drugem letu na
stopanja povzpela pod sam 
vrh svoje tekmovalne skupi
ne. Jesenski del so končali 
na drugem mestu in imajo 
realne izglede, da že v na
slednji tekmovalni sezoni 
tekmujejo v I. GRL. Za ta 
uspeh so zaslužni prav vsi 
igralci. Zaradi borbenosti in 
požrtvovalnosti pa moramo 
vseeno pohvaliti Griljca in 
Rcpanška ter odličnega vra
tarja Petka. 

Prva ekipa se je prvič v 
zgodovini svojega obstoja 
prebila na prvo mesto. Da je 
razlika med nami in ostalimi 
ekipami tako majhna, je 
prav gotovo delo sodnikov, 
ki nas nikakor ne priznajo 
za pristne Gorenjce, a prav 
zato je uspeh naše ekipe še 
toliko večji. 

Kot zanimivost naj ome
nim samo tekmo v Kranju 
proti ekipi Kranja B. Ni
kakor ne pretiravam, če 
rečem, da je bila ta tekma 
za nas izgubljena, še medno 
smo prišli na igrišče. Poleg 
tega, da so v ekipi Kranja 
nastopili igralci prve ekipe 
in zvezni sodnik, ki jc odkri
to navijal za Kranj, so sc ob 
igrišču zbrali skoraj vsi sod
niki Gorenjske, ki so prišli 
gledat naš poraz. Klub temu, 
da smo nastopili brez treh 
igralcev iz prve postave, pa 
smo s srčno in borbeno igro 
uspeli dokazati, da smo res 
najboljša ekipa v I. GRL. Za 
končni uspeh so zaslužni 
prav vsi igralci. Razveseljiv 
je podatek, da so na vseh 
tekmah skoraj vsi dosegli 
gole. Najboljši strelci pa so 
še vedno Jene, Zupin in Pro-
scn. Posebno pohvalo pa vse
kakor zasluži vratar Hlastcc, 
ki jc dosedaj naš najboljši 
vratar. In na koncu moramo 
izreči nekaj besed priznanja 
in zahvale še novemu trener
ju, ki jc že s svojo prisot
nostjo vlival ekipi zaupanje 
in s tem sproščeno in korist
no igro. Oglejmo si še dose
žene rezultate v letošnjem 
letu: 

Kamnik — Bcsnica 36:9; — 
Sava 30:20; — Tržič B 5:0; — 
Jesenice 33:22; Selca 19:13; — 

Zabnica 19:20; — šešir 26:18; 
— Kranj B 21:20; Kr. Gora 
33:24 

Kamnik B — Krvavec 22:16; 
— Križe B 16:16; — Storžic 
30:23; — Radovljica B 5:0; — 
Selca B 13:10; — Sešir B 
22:19; — Zabnica B 21:18; — 
Dij. dom 19:20; — Duplje B 
23:15 

Lestvica: I. GRL 

1. Kamnik 
2. Selca 
3. Zabnica 
4. Sešir 
5. Kranj B 
6. Kranjska Gora 
7. Sava 
8. Jesenice 
9. Tržič B (— 2) 

II. GRL 

1. Dij. dom 
2. Kamnik B 
3. Križe B 
4. Radovljica B 
5. Selca B 
6. Krvavec 
7. Sešir B 
8. Zabnica B 
9. Duplje B 

10. Storžič 

186:137 
160:100 
168:165 
114: 97 
155:152 
143:195 
145:159 
139:154 
90:133 

187:128 
172:137 
140:121 
116: 94 
177:113 
127:150 
109:148 
134:174 
121:132 
83:169 

14 
13 
12 
11 
6 
6 
4 
4 
0 

16 
15 
13 
12 
10 
6 
6 
6 
5 
0 

Izidi tekem in stanje na 
lestvici zgovorno pričajo o 
našem uspešnem delu, zato 
bi bilo prav, da bi tudi OZTK 
tako vrednotila naše delo. 
Vsakemu laiku je jasno, da 
klub s tremi ekipami ne mo
re shajati s skromno dotaci
jo 6000 din. Od tega ob naj
bolj ekonomičnih rešitvah 
porabimo za potovanja na 
prvenstvene tekme in kritje 
sodniških stroškov okrog 4500 
din. Letos smo sc udeležili 
mladinskega prvenstva Go
renjske in Slovenije, za kar 
smo porabili 5500 din. Toda 
kje so še copate, žoge, tre
ner itd. No, v letošnjem le
tu nam primanjkuje samo 
1000 din, toda kako bo dru
go leto, ko se bodo stroški 
še povečali? 

— en 



Zgražamo se! 
ali - šport 

v razprtijah 
Pred tedni so iz vitrine Sin

dikalnega športnega društva 
na steni Zeleznine odstranili 
nenavaden lepak, ki so ga 
obesili kamniški odbojkarji, 
s katerim so izražali nezado
voljstvo glede delitve sred
stev ObZTK športnim in te-
lesnokulturnim organizaci
ja in društvom. Na lepaku je 
pisalo: »Zgražamo se! Naše 
mladinke-odbojkarice (nato 
sledi 10 imen) ne morejo na 
mladinsko prvenstvo SRS na 
Ravne zaradi grobe diskrimi
nacije odbojkarskega kluba 
SSD Kamnika s strani občin
ske zveze za telesno kulturo 

v Kamniku. — Črtali so nam 
več kot polovico finančnih 
sredstev dotacije in to ob 
20-letnici kluba. — Res lepa 
podpora najkvalitetnejšemu 
klubu!« Nato je še pripis, 
opremljen z izrezki iz časo
pisa Delo: »Lepa zmaga naših 
odbojkarjev v najvišjem re
publiškem tekmovanju — 
Kamnik : Trebnje 3:0«. 

Odbojkarjem se je zdel ta 
način najprimernejši, da izra
zijo nezadovoljstvo ob majh
ni dotaciji s strani občinske 
zveze za telesno kulturo. Ta 
lepak je vzbudil zanimanje 
tudi pri novinarju mladinske-

Kamniška k ron ika 

S E P T E M E B E R 1969 
POROKE: 
Bernot iz Zg. Stranj, star 

22 let in Kermat Brigita iz 
Godiča, stara 18 let; Burja 
Marjan iz Kršiča, star 26 let 
in Stanjko Sonja iz Laz, sta
ra 19 let; Cebulj Janez iz Su-
hadol, star 33 let in Jenko 
Vida iz Cešnjevka, stara 19 
let; Hudi Jožef iz Celovca, 
star 21 let in Negodc Ana iz 
Kamnika, stara 23 let; Jeglič 
Franc iz Cešnjic, star 29 let 
in Šimenc Marija iz Laz, sta
ra 20 let; Klemenčič Anton 
iz Bukovice, star 21 let in Ko
želj Štefanija iz Gmajnice, 
stara 26 let; Kosec Janez iz 
Mengša, star 25 let in Puša-
vec Majda iz Suhadol, stara 
19 let; Košir Franc iz Giobel, 
star 22 let in Rutar Olga iz 
Mekinj, stara 18 let; Rahnc 
Vinko iz Trzina, star 29 let 
in Lukan Marija s Križa, 
stara 26 ilet; Tonin An
ton iz Srednje vasi, star 
18 let in Skrbe Marija iz Va-
sena, stara 18 let. 

ZLATOPOROCENCA: Li-
povšek Jote iz Laz, star 74 
let in Lipovšek Angela iz Laz, 
stara 75 let. 

SMRTI: 
Badalič Marija s Klanca, 

družinska upokojenka, stara 
81 let; Beč Franc iz Kamnika, 
zasebnik, star 74 let; Kcrn 
Juiijana i/. Nasovč, družinska 
upokojenka, stara 61 let; Ko-
retič Ivanka iz Kamnika, go
spodinja, stara 54 let; Lazar 
Karol iz Kamnika, vodovodni 
instalater, star 34 let; Lcsko-
vce Terezija s Poljan, pre-
vži.karica, stara 81 let; Pan-
čur Ana iz Porebra, družin
ska upokojenka, stata 77 let; 
Kbemik Anica iz Kom;r.de, 
prevžitkarica, stara 81 let; 
S P I U K Katarina s Hriba, go

spodinja, stara 72 let; štraj-
har Apolonija iz Bele, kmeti
ca, stara 80 let; Šinkovec 
Franc iz Sp. Stranj, osebni 
upokojenec, star 63 let; Uran-
kar Leopold z Vrhpolja, oseb
ni upokojenec, star 70 let; 
Vindšnurer Francka iz Kam
nika, gospodinja, stara 63 let. 

OKTOBER 1969 
POROKE: 
Burkeljca Milan iz Kamni

ka, star 22 let in Podbrežnik 
Jelka iz Kamnika, stara 19 
let; Cevka Stane iz Klemen-
čevega, star 22 let in Kuhar 
Marija iz Zakala, stara 22 let; 
Kolenc Slavko iz Kamnika, 
star 39 let in Kralj Ana iz 
Trzina, stara 25 let; Orešnik 
Viktor iz Homca, star 30 let 
in Skrjanc Marija iz Volčjega 
potoka, stara 28 let; Ručigaj 
Peter iz Loke, star 30 let in 
Petrič Marija iz Brega pri 
Komendi, stara 21 let; Šu
štar Rudolf iz Sel pri Kam
niku, star 22 let in šipek 
Helena iz Vrhpolja, stara 21 
let; Uršič Janez iz Bistričice, 
star 24 let in Slevec Breda iz 
Županjih njiv, stara 19 let; 
Zulič Martin iz Trebnjega, 
star 20 let in Hacin Ivanka 
iz Mlake, stara 17 let. 

SMRTI: 

Breznik Darinka iz Ljublja
ne, stara 35 let; Hribar Janez 
iz Studcnc, star 45 let; Kle
mene Franc iz Gozda, star 
69 let; Kovač Valentin iz 
Kamnika, star 51 let; Lap 
Marija iz Kamnika, stara 79 
let; Leveč Frančišek iz Zg. 
Tuhinja, star 76 let; Smidov-
nik Ana iz Tunjiškc mlake, 
stara 79 let; Toni Terezija iz 
Kamnika, stara 88 let; Zabav
nik Ljudmila iz Košič, stara 
58 let. 

ga lista Mladine, Borisu Le
niču, ki je v 40. številki na 
športni strani objavil sesta
vek z naslovom ŠPORT V 
RAZPRTIJAH (Nepravilna de
litev sredstev za telesno kul
turo v Kamniku). V njem 
meni, da se sredstva za teles
no kulturo ne delijo povsem 
pravilno. In kje je mogel do
biti te vesti? Obiskal je naj
prej predsednika ObZTK, 
tov. Marjana Bovho. Ta mu 
je povedal, da je bila prora
čunska vsota vseh klubov in 
društev za letos 27 milijonov, 
na razpolago pa so j i h imel i 
samo 10. Te so razdelili med 
klube, kakor so se domenili 
na občinski zvezi. Odbojkar
jem so dodelili 1 milijon, ker 
so menili, da dobijo sedaj, 
ko upravljajo kopališče ne
kaj sredstev z vstopnino. Po
vedal je tudi, da ga o neude
ležbi na slovenskem prven
stvu ni nihče obvestil, n i t i ga 
ni nihče prosil za pomoč, am
pak je vse to izvedel šele iz 
vitrine. 

Nato je spregovoril še 
predsednik odbojkarjev in 
podpredsednik SSD Milan 
VVindšnurer, ki je v tem spo
ru baje najbolj prizadet. On 
meni: »Gonja proti našemu 
odbojkarskemu klubu traja 
že tri leta. Stara borba med 
nogometaši in nami še ni 
prekinjena, celo vedno hujša 
in brezobzirnejša postaja. 
Vse kamniške športnike, ne 
glede na kvaliteto in množič
nost, pustimo pri miru, toda 
mnogim smo napoti mi. Lah
ko bi rekel, da nam take te
žave delajo zgolj iz zavisti. 
Smo najkvalitetnejše in naj
bolj množično športno dru
štvo v Kamniku. Da imamo 
kar šest odbojkarskih vrst, 
ki ne obstajajo le na papir
ju (člani, članice, mladinke, 
mladinci, pionirji in Old 
boyi), marsikomu ne gre v 
glavo. Tudi po kvaliteti nič 
ne zaostajamo: člani se drži
jo na sredini slovenske od
bojkarske lige, mladinci so 
drugi v Sloveniji (povablje
ni so bili na državno prven
stvo, pa tudi takrat ni bilo 
denarja), mladinke bi pred 
kratkim morale na prvenstvo 
SRS, lani smo bili proglašeni 
za najboliši odbojkarski ko
lektiv v Sloveniji: vse to zgo 
govorno priča o naši kvalite
ti. Tako množičen in kvali
teten klub z enim milijonom 
zares ne mori delovati. Mi
slim, da ObZTK namerava 
naš klub in naše dolgotrajno 
delo povsem uničiti. Sedaj je 
naš nasprotnik tudi predsed
nik občine Vinko Gobec, ki je 
sicer dolgoletni član nogomet
nega kluba Kamnik, a nasžc tri 
leta napada. Zanimivo jc sli

šati, kako ObZTK v Kamniku 
deli denar: lani, ko so imeli 
na voljo 8 milijonov, smo do
bili odbojkarji 2,2 milijona, 
nogometaši pa približno ena
ko. Letos, ko se jc naš klub 
kvalitetno dvignil, smo od 
skupnih 10 milijonov dobili 
le enega. Na ObZTK menijo, 
da si še en milijon (toliko bi 
po njihovih računih na leto 
približno potrebovali) lahko 
prislužimo od vstopnine na 
kopališču. Seveda se tu na
bere nekaj denarja; toda 
vzdrževanje bazena nas 
ogromno stane, ObZTK pa 
nam v ta namen daje 
že 10 let po 1,5 milijona letno. 
Omeniti moram, da smo od 
obljubljenega milijona do me
seca oktobra dobili šele 600 ti
soč S din. Zares dober kolek
tiv smo: ker nam jc že zmanj
kalo denarja, lani je in dekle
ta sami nosijo vse stroške 
tekmovanj.« 

Novinar po vseh teh razgo 
vorih sprašuje, ali mislijo v 
Kamniku deliti denar funk
cionarjem ali športnikom, ki 
dosegajo lepe uspehe? 

No, po objavi tega prispev
ka sem obiskal najprej pred
sednika ObZTK — ki ni po
vedal kaj več, kot je prej po
vedal novinarju Mladine, za
to sem se napotil še do prd-
sednika občinske skupščine 
Kamnik. 

Tov. Vinko Gobec meni o 
tem tole: »Ker občinska 
skupščina gleda na razvoj 
športa in telesne kulture v 
občini s širokega stališča, 
smo se odločili, da uredimo 
delovanje in razvoj športnih 
klubov in društev v občini. 
To nalogo ima sedaj ObZTK, 
ki tudi razdeljuje denar 
športnim organizacijam in 
sicer po statutu, ki so ga 
sprejeli pred nedavnim. Da 
bi se vodila enotna politika 
glede financiranja in da se 
uredijo razmere v športu, 
smo na seji občinske skup
ščine sprejeli sklep, da mora 
SSD pripraviti — po nekaj 
letih — občni zbor, na kate
rem bi se odločili o (ne)ob-
stoju SSD. Prej so i/vedli n e 
kakšen referendum, ki ni bil 
referendum, ampak anketa, 
s katero so se smučarji in 
teniški igralci odločili za sa
mostojno delovanje. Občnega 
zbora dosedaj še niso imeli 
v SSD s<> sedaj obstali samo 
še odbojkarji. 

Dokaz, da športa ne gleda
mo enostransko, je vsekakor 
ta, da smo se lotili urejeva
nja igrišč. Lani smo dobili 
novo telovadnico (nobena šo
la v prihodnje ne bo brez te
lovadnice), ureiamo at!ctsko-
negomotni stadion, od sveta 
za šolstvo, kulturo in telesno 
vzgojo smo zahtevali pripra
vo srednjeročnega in dolgo 
ročnega programa razvoja te
lesne kulture . . . Iz tega se 
jasno vidi, da so se pogoji za 
razvoj močno spremenili in 
da niso več taki, kakršni so 
bili pred 20. leti, ko je bilo 
ustanovljeno SSD! 

Povedati moram, da me 
odbojkarji tri leta, kar sem 
predsednik, še niso povabili 
na občni zbor, nisem pa kriv, 
če strokovne službe občine 

Protestiranj* na prvem me
stu? — Foto: Smolnikar 

ne morejo že tri leta dobiti 
podatkov o vodenju in o fi
nančnem poslovanju kopali
šča. Nisem kriv, če smo kljub 
temu ugotovili, da linančno 
poslovanje ni v redu, ni mo
je krivda, da je v odboj
karskem klubu prišlo do po
neverbe okrog 300 tisoč SD, 
ker je skupščina po svoji 
dolžnosti morala ugotavljati 
poslovanje in jc ugotovila na
pake (seveda s tem nc želim 
žaliti predsednika odbojkar
jev lov. VVindšnurerja!!). 

Tudi ni moja krivda, če to 
se sekcije odločile, da ne ob
stanejo več v SSD, prav tako 
pa so krivi sami, da šest let 
niso imeli občnega zbora. Za
to se upravičeno sprašujem, 
kakšno politiko so vodili, ker 
se ne strinjajo s politiko, 
ObZTK, na njenem izrednem 
občnem zboru, kjer so spre
jemali statut, pa so prišli na 
dan z nekaterimi enostran
skimi idejami, ki jih ni bilo 
moč nikakor sprejeti. 

V članku sem zasledil, da 
sem član nogometnega kluba. 
Nisem član tega kluba, sem 
edino član strelske sekcije, 
pa tudi če bi bil član NK, 
bi bilo vseeno, saj sredstva 
deli ObZTK in na njihovo de
lovanje kot predsednik ne 
smem niti ne morem, niti n e 
želim vplivati. Želim le, da 
se razmere čimprej uredijo in 
se kamniškemu športu jasno 
začrtajo njegove smernice. 

Naj pOVem tudi, da n e ze-
lim zanikal i lov. Winds ei 
ju njegovih zaslug pri razvo
ju kamniškega športa, želim 
poudarili samo to, da je l i e -
ba gledati na šport s širšega 
slališča, gledati moramo V 
prihodnost in ne obstati v se 
danjosti . . . 

Upam, da so me prizadeti 
pravilno razumeli,« jc zaklju
čil lov. Gobec. 

T. S. 

KAMNIŠKI OBČAN -
glasilo SZDL občine Kam
nik. — Urejuje uredniški 
odbor. — Glavni urednik 
France Svetelj. — Izhaja 
enkrat mesečno — Ured
ništvo In uprava: Delav
ska univerza, Kamnik, 
Kidričeva ulica (Zdravst
veni dom). Tiska CP G o 

renjskl tisk v Kranju 


